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Acht-en-twintig pagina'e Rostra ••• , nog nimmer vertoond. Maar de verkiezin
gen en alles wat daarbij komt kijken (en dat is niet gering) zijn goed 
voor 11 pagina's. Dit gedeelt van Rostra wordt voor u leesbaar door a) het 
blad eerst dicht te vouwen, en dan b) om de breedte-as 1800 te draaien. 
Een aardigheidje. Maar het is niet de enige. Op pagina 14 doen we verslag 
van de "grap" van Prof. Heertje. Bovendien leidde een hiermee vergelijk
bare "grap" van Prof. v.d. Doel tot een extra artikel; zie lI'iervoor pagina 
10 in het verkiezingsgedeelte. Hierdoor is evenwel het ver"/olg van "Rond/ 
uit de Raad" van Ben Sanders (pag.13) in het verkiezingsgedeelte terecht 
gekomen. Onze exkuses hiervoor. 
Zoals iedereen aan de moderne "out-fit" van Rostra kan zien zijn W1J in 
ieder geval niet bang voor veranderinr;en. Herman Scha:ap ·· ontwierp de nieuwe 
"kop" en "logo·s". 
Dank aan Prof.van r,tuijvenberg, die nu reeds voor de derde maal de redaktie 
van kopij voorzag. Ook dank aan Bert ~n Gelder (pag.10), die met zijn 
suksesvolle aktie een deel van de op pag1na 6 en 7 vermelde problemen rond 
de huisvesting voor studenten weet op te lossen. 

Ten slotte nog onze dank voor het typen ann mevr. v.d.Horst, mevr. Houtman, 
mevr. Hennen en mevr. Schipper. 

In de volgende Rostra hopen we de naam van de docent-medewerker aan de 
redaktie bekend te maken. 
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BANKEN; een reaktie van Sander Kooistra 
Het Fretilin vecht nog steeds; OOST-TIMOR & Indonesia 
Studiebeurzen & Studentenhuisvesting 
Nieuw SUA-boek: "Moedernegotie" 
WERK; solliciteren een apart yak 
Ekonomen Dispuut; een nieuw STUDENTENHUIS, Bert van Gelder 
Landbouwcooperaties &~n' 1978, Prof.Dr. J.H. ven Stuijvenberg 
Herprogrammering PROPEDEUSE, Coen Teulings 
Rond/uit de Read, Ben Sanders 
(vervolg hiervan op pag. 10 in het verkiezingsgedeelte' 
Korostrapondentie: PROF. HEERTJE 

IN MEMORIAM 

Vrijdao 3 febru~r i overleed plo t selin g onze studie genot8 There zinh~ Viana de Assis 
op de leeftijd van 36 j3~ r.Zi l werd ,]sboren in Ur a zil i li , waar zij afstudeerde on de 
bedrijfseconomische studierich lins . Oaar het Braziliaanse dictatariale rp. gime n iet 
st ruokt o me t haar ;Jonkwijze, vert['oQ: zij naar hat Chili van All ende, alwaar zij en
kale jaren werkzaam i s Q8weest. 8ij de macht sovernanc door Pinochet behoo rde lh ore
zinha tot de genen die naar Nederland konden uitwijken. Ilo ewel z ij trach~ te zich aan 
te passen aan na Nederlandse maatschappij, a.m. door het val gcn van cursussen Ncder
lands ~ n van de avondcolleges aan de Economische Faculteit, heert aar (~it niet ma :cn 
gelukken. De ve le spann in Dsn waaraan a Ile politieke vluchtelingen blootstaAn en die 
wij ons, levend in sen democratisch bestel, niet kunnen voarstellen, kon There zinha 
die de eigen cultuuf zeef sterk mists, niet verwerken. Ondanks de grate! steun die de 
Braziliaan se gemeenschap in Nedecland haar gaf, werd de confrontatie met dJ vele pro
blemen haar toch t evee l en geraakte zij geestelijk geheel ontredderd. De uiteindelijke 
oplossin g hee ft zij gezoch t in eon vrijwillige doad. ~i j zullen in Thorezinha iemand 
blijven zi en d ie opl<wam vocr cle reehten van het inuivic.lu. ;J p.laas wer u het h.:)ar niet 
!Jageven de resultaten van hat werk waarvoor zij .zich had ingelet, te k unnen aanschou
wen. 

Namens haar studieganotcn in de !<andidaatsfase ,van de a vondopleiding, 
E.I-I. Schneider-P.rink. 



= JtIIrti, v.d. eeo'lOIlIisten 
De Fileult e itsraad i, een vertegen

woordigend I iehaam dat door de leden 
van de faeultaire gemeensehap gekozen 
wordt. Niet iedereen de nkt hetzeifde 
over de ve rnieuwing e n van de organi
satle van onderwijs en onderzoek die 
al zijn of nog moeten worden doorge
voe·rd. Om zijn bestuurlijke taak naar 
behoren te kunnen vervu lien is het 
van belang dat .de voornaamste sehake
ringen in de opvattingen omtrent het 
te voeren beleid die wetensehappelijk 
en teehniseh-administratief personeel 
en studenten er op nahouden, in de 
samenstel ling van de Raad voldoende 
tot uitdrukking komen. Ge lukkig is er 
aan onze faeulteit geen sprake van 
seherpe tegenstell ingen, maar het zou 
erg ongelukkig zijn als er voor dege
nen die hun stem uitbrengen, nl e t te 
kiezen viel. Wij van de groepering 
die z i eh Pal"tij van de Economisten 
noemt, wi lien er graag toe bijdragen 
dat de leden van het .,etensehappel ijk 
personee I een du i de Ii j ke keuze kunnen 
doen. 

vakgroepen 
Wij zijn nl. van mening dat WIJ 

ons onderseheiden door bepaalde doel
stellingen en door de manier waarop 
wij die traehlen te bereiken. Wij 
zijn er bijv .. legenstanders van - om 
eerst i.ets te noemen \-,at wij nl e t 
wi I I en - da t· de- F aeu I te its r aa'd (i n 
strijd met de bedoelingeo va~ de WUB) 
ZOU \ ... orden omgevQrmd tot een orgaan 
dat .,6rdt samengesteld ui t ve rtegen
.JOordigers van vakgroepen. Wij stre
ven er wei naar onze kandidatenlijst 
zo samen te stellen dat een geva ri
eerde deskundigheid verzekerd is. Wij 
zijn oak voar een zeer ruime toepas
sing van het beginsel dat vakgroepen 
worden geraadpleegd alvorens de Fa
culteitsraad besluit. Het zou echter 
in strijd zijn met de demoeratisering 
en leiden tot een verdoezeling van 
verschillen als de leden van de Fa
eulteitsraad namens vakgroepen zit
ting zouden hebben in plaats van als 
vertegenwoordigers van de faeultaire 
gemeensehap, die gekozen zijn op een 
programma . 

De vorming van vakgroepen heeft in 
tal van gevallen geleid tot isolement. 
Velen komen met hun collega's in an
dere vakgroepen nauwelijks in aanra
king. Wij wi lien dat het vakgroeppar
tieularisme zoveel mogelijk wordt te
gengegaan. Wij zijn er daarom voor 
dat de vorming van werkgroepen voor 
·gemeenschappelrjk onderzoek volgens 
de WUB, wordt gestimuleerd. Wij zijn 
er ook voor dat het instituut van 
coll,oquia en II sem inars"lI, dat aan En
gelse en Amerikaanse universiteiten 
een wijde verbreidlng heeft, aan 
onze faeulteit verder wordt ontwik
keld . Daarbi"j moet dan niet in de 
eerste plaats worden gedacht aan uit~ 
wi sse 1 i n9 van i nformat i e over u i teen:'" 
lopend onderzoek, maar vooral aan dis
cussies over bepaalde problemen ' waar
voor van versehi Ilende kanten bijdra
gen te~ oplossing kunnen worden aan
gedragen. Het verdient aanbeveling 
dat in voorkomende geval len aan zulke 
thema-colloquia ook door vir gevor
derde studenten kan worden deelgeno
men. 

gezond verstand 
Ons uit'langspunt is altijd geweest 

en zal bl ijven dat polarisatie tussen 
de geledingen moet worden vermeden. 
Daarom hebben wij in de Raad het voor
stel gedaan (dat is aangenomen) tot 
een experimenteeraanvrage voar een r~ 
gel ing omtrent de samenstell ing van 
vakgroepbesturen, volgens welke niet 
langer onderscheid wordt gemaakt tus
sen medewe rkers . ~n vaste en die in 
tijdelijke dienst. 

Wij z ij n er ook n~et gelukkig mee 
als in de Raad een besluit wordt geno
men met ' de stemmen van aile studenten 
tegen . Wij vinden dat er naar een zo 
groot mogel ijke overeenstemming moet 
",orden ges tree fd. Wi j geven dan onze 
pogingen niet op om, zonder verlooche
ning van de beginselen van het gezond 
verstand, de wetenschap en de wet, tot 
een vergelijk te komen . 

IK STEM 'P.v.D.E 
In de afgelopen maanden is, in het 

kader van de definitieve vaststelling 
van het faculteitsre'llement, in het 
bijzonder de regel ing van het studen
tenl idmaatsehap van vakgroepen aan de 
orde g~weest. Wij hebben in de loop 
van het beraad daarover een aantal 
voorstellen gedaan, die aile ~ijn aan
genomen en aile erop ",aren gericht te 
komen tot een zo groot mogelijke over
eenstemming in de faculteit. Teneinde 
een overhaaste besluitvorming te voor
komen, hebben '" i j voorges te I d de b i j
zonderheden van de regel ing neer te 
leggen in een afzonderlijk uitvoerings
besluit van ,.at in het reglement in 
het algemeen is bepaald. Wij hebben" 
eveneens voorgesteld de zaak ter dis
cussie voor te leggen aan de vakgroe
pen en hebben daartoe zelf twee model
len samengesteld. Wij hebben nadat de 
uitkomsten van het vakgroepberaad be
kend 'daren, voorgesteld een commissie 
te vormen om een regeling die op een 
ruime i"nstemming kan rekenen, te ont
werpen. Oe laatste poginq mislukte, 
helaas, ten dele, omdat . van de zijde 
van de grootste studentengroepering 
zeer on rea lis t isehe voors te II en we rden 
gedaan. De Faeulteitsraad nam een re
geling aan die door .vijf van de zes 
studentenvertegenwoordigers werd afge
wezen. 

Jidmaatsehap 
. Wij ' hebben ons cchter bereid ver'

klaard eventuele medewerkinQ te verle
nen aan een nader voorstel tot een ex
perimenteeraanvrage voor een rege1in9 

Bij het ter perse gaan van dit num
mer was de kandidatenlijst van de 
P.v.d.E. helaas bij de redaktie nog 
niet bekend. 

'\ 

die tegemoet komt aan de wens van de 
studenten, nl. dat een wijdere kring 
van betrokkenen bij het onderwijs van 
de vakgroepen student-bestuursleden 
kan kiezen dan volgens het door de 
Raad genomen uitvoeringsbesluit. Vol
gens dat besluit ,.ordt het kiesrecht 
(evenals aan de zusterfaculteiten in 
Groningen en bij de VU het geval is) 
praktisch beperkt tot degenen die 
zichvoorbereiden voor de grote doc to
raal-tentamens en geopteerd hebben 
voor het lidmaatschap van een vak
groep. Wij zijn er voorstanders van 
dat in een regelin'l met een uitge
breider actief kiesrecht~ ' het passief 
kiesrecht dient te worden beperkt tot 
studenten in de .doctoraalfase. Wij 
zullen in geen geval meewerken aan een 
voorstel tot wijzigin'l van het uitvoe
ringsbesluit, als dat niet strekt tot 
het doen van een experimenteeraanvrage 
of als daardoor de studentenvertegen
woordiging niet beperkt zou blijven 
tot IIwer kbare" aantallen. 

herprogram mering 
In de komende peri ode zal de Raad 

weer de nodige aandacht moe ten 'leven 
aan de herprogrammering. Wij blijven 
onverkort op het standpunt staan dat 
het niveau van het onderwijs niet mag 
worden aangetast en moet worden verbe
terd door een herbezinning op de in
houd van te geven vakken, mede ter 
verbetiring van de cocrdinatie ervan. 
Het besluit van de Faculteitsraad tot 
invoering van het semestersysteem in 
de voortgezette basisopleiding (kandi
·daats) dient te worden ui tgevoerd. De 
avondopleiding dient evenwaardig te 
blijven aan de dagopleiding, maar dit 
impliceert naar onze mening niet dat 
de onderwijsmethoden identiek moeten 
zijn. Wij zijn er daarom voorstanders 
van, indien de invoering yan het semes
tersysteem in de avondopleidin'l be
zwaarl ijk mocht blijken, het besluit 
aileen van toepassing op de dagoplei
ding te doen zijn. 

eontroJe 
In overeenstemming met ons beginsel 

dat een frustrerende en ondoelmatige 
bu reauc ra tie zovee I moge Ii j k moet wor
den voorkomen, zijn wij van mening dat 
een eventuele controle op aanwezigheid 
en produktiviteit op gedeeentraliseer
de wijze zou moeten worden uitgeoefend. 

vervolg op page 6 

3 



AKTIEGROEP 
EKONOMEN 

S T~ ~~M~~A~K_T~I~E_G~R~O~E_P~~E~K_O~N~O~M~E~N~~(~A~G~E~)~. 

Een stem voor de Aktiegreep Ekenemen (AGE) ef kertweg A~tiegroep, is niet alleen 

een stem voor een geed en deerdacht pregramma, ma~r is eek een stem veer een bepaal

de manier van studentenv~rte~enweerdiging. 

Op dit mement bezet de Aktiegreep 5 van de 6 studentenzetels in de Fakulteitsraad, 

terwijl eek de studentzetel in de UR voor de Ekenemische Fakulteit bezet ~erdt. deer 

een Aktiegreeper; verder zitten er in diverse cemmissies van de Fakulteit Aktiegree

pers. Oek het studentl1d van het dagelijks bestuur van de Fakulteit is een Aktie

greeper. Al deze mens en zitten er niet als persoon, maar zij kemen ep veer de belan

gen van de student en ep basis van het verkiezingspregramma van de AGE. 

Over het eptreden van Aktiegreepers, ep basis van dit verkiezingspregramma, wordt 

wekelijks everlegd ep epenbare vergaderingen van de Aktiegreep. De Aktiegreep heeft 

geen leden. Iedereen, die mee wil werken en/ef beslissen, is altijd welkem. Aktivi

te1ten zewel in de raden en cemmissies als daarbuiten, werden steeds afgestemd ep 

wat we als studenten aktueel en belangrijk vinden. Op deze manier is het megelijk 

ideeen em de studie te verbeteren, te realiseren. 

Uitgangspunt veer de Aktiegreep is een zewel kwa verm als kwa inheud kwalitatief 

geede studie, die veer iedereen met de vereiste veerepleidi~g teegankelijk meet 

zijn. Daarnaast kemt de Aktfegreep ep voor geede veerwaarden, waaronder de studie 

plaatsvindt. Hierbij vaft te denken aan huisvesting, studie-inkemens, student en

artsen en -psychelegen, e.d. Deze thema's worden in samenwerking 'met ender andere 

de SEF en de ASVA bespreken. 

1. HET AFGELOPEN JAAR. 

Het afgelepen jaar stenden de aktivi
'te1ten veqr demokratisering van de vak
groepen centraal. In de jaren daarvoer 
was steeds duidelijker gewerden, dat 
verbetering van de studieverm en -in
heud niet p1aats kan vinden zender dat , 
er studentenvertegenweerdigers in de 
vakgrOepen zitten. De Fakulteitsraad 
heeft de uiteinde11jke bes1issingsbe
veegdheid ever de inrichting van de 
studie aan enze 'Fakulteit. Zo heeft ze 
eek belangrijke besluiten genemen bij 
,de epste1'ling van het herprogrammerings
rappert, waarin een 5-jarige stud1e 
werdt aangevraagd. De invu11ing van ze'n 
studiestruktuur meet echter door de vak
greepen gebeuren. Hierever heeft de Fa
kulteitsraad niet veel te ,zeggen. Zeker 
nu de veergestelde veranderingen (van 
het prepedeuse- en het kandidaatspre
gramma) ult het herprogrammeringsrappert 
aan de erde zijn, zeu het ve~r aktuali
sering van deze pregramma's van be lang 
zijn, dat er studentenvertegenwoordi
gers ever zeuden kunnen meepraten. De 
Aktiegreep heeft het afgelqpen jaar 
vele ideeen aangeveerd, hee deze stu
denteninbreng verm zeu kunnen krijgen. 
Studentenvergaderingen zijn belegd. Be
sprekingen met staf- en TAS-groeperin
gen zijn uitgebreid geveerd. En aan een 
aanta1 bezwaren van de meer veerultstre
vente stafleden met betrekking tet de 
demokratisering zijn door de AGE ken
cessies gedaan. ' 
Op twee punten echter hebben we geen 
kencessies willen deen: 
(1) student en moeten demekratisch in 

de vakgreepen gekezen kunnen wer-
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den; en . 
(2) het kiesrecht meet niet alleen gel

den veer student en die a1 halver
wege hun dekteraalpre~amma zijn 
(eek studenten die een bepaald kan
didaatsvak hebben gekozen meeten 
het recht hebben verkezen te kunnen 
werden in het vakgreepbestuur). 

De Fakulteitsraad van 20 februari (die 
teen everigens niet kempleet was) heeft 
deze twee punten niet evergenemen. Met 
6 tegen 5 stemmen werd besloten geen 
studentenvertegenwoordigers in de vak
greepen tee te laten. 
Opmerkelijk is hierbij dat ep die essen
tiele punt Kees ten Breek van de Werk
greep Ekenemen met de beheudende staf 
mee stemde. Het zal du1delijk zijn, dat 
met dit besluit de AGE haar eis tet de
mekratisering niet heeft lesge1aten. 

WI· deiicienten 
Een ander belangrijk punt uit het afge
lepen jaar is dat, mede dankzij het ep
treden van de Aktiegroep Ekenemen, het 
pregramma v~~r wiskunde deficienten is 
blijven bestaan. Plannen tet afschaf
fing zijn tegengehouden, endanks het 
feit, dat de werkgroep oek hier weer 
in de feut ging. 
Wij vinden, emdat er geen alternatief 
is veer de mens en die - em de huidige 
sterk wiskundige ' studie te,kunnen vel
gen - , te weinig wiskunde in hun veer
ep1eiding hebben gehad, dat deze appli
katie-kursus wiskunde meet blijven be
staan. De meerderheid van de Fakulteits
raad was het in deze met ens eens. 

DE AKTIEGROEP EKONOMEN. 

- je kunt er geen lid van werden, maar 
je kunt er wel aan meewerken; daar
veer kan je in eerste instantie te
recht ep de wekelijkse vergadering 
(maandagavend 19.30 uur in kr. 2163) 
met je ideeen/wensen/kritieken/plan
nen/etc. ; 

- bij de SEF ef via de SEF is er elke 
dag wel een AGE-er te bereiken, die 
je ergens verder mee kan helpen. 

- Ben Sanders zit vrijwel elke dag in 
Kamer 2193 ef 2163' en die is dan al
tijd ever alles te spreken (telefoon 
525 ~289); 

- ' je kunt in elk geval meehelpen deer 
te stemmen: 
STEM veer de Fakulteitsraad ep de 
Aktiegreep Ekenemen, lijst'trekker 
Ben Sanders; I,>. 
STEM veer de universiteitsraad voor 
het distrikt Ecenemie, Actuariaat & 
Ecenemetrie ep de Aktiegreep Ekenemen, 
1ijsttrekker Wiens van Asselt; 
STEM veer de Universiteitsraad veer 
de vrije zetels (~) ep de ASVA (ep ', 
deze lijst staat ook een ekeneem van 
AGE), veer: 
- een anti-steps-beleid; 
- geen verdere enverantwoorde bezui-

nigingen; 
- betaalbare huren studentenflats; 
- veer geedkeuring van de aangevraag-

de 5-jarige pregramma's; 
- voor het LOG-beursenplan. 

semesters 
Op initiatief van de Aktiegreep Ekene
men heeft de Fakulteitsraad besleten 
velgend jaar de precedure te starten 
rend inveering van semesterblekken veer 
dagstudenten. Na jaren lang akties van 
de , kandidaatsstudenten en vele evalua
tierapporten en enquetes kan dan het 
jaar daarop het ver1engde kandidaats
pregramma gaan funktieneren'. Belang-

, rijk argument veer de semesterblek
ken is, dat de studie in het kandidaats 
meet verbeteren. Het moet aktueler, er 
'~eet meer ruimte zijn veer een ,kri
tische benadering van de stef. De idee, 
dat het een uitgebreide prepedeuse is, 
waar alles wat je in de prepedeuse hebt 
geleerd, nu neg eens moet werden be- _ 
handeld, maar dan met een paar variabe
len in het model erbij, is achterhaald. 
Deer deze verlenging van de kursusduur 
meet een verkerting van de inschrij
'vingsduur werden bewerkstelligd. Juist 
de 5 extra weken, die er per blek ke
men, moeten leiden tet een verbeterd 

' enderwijs-aanbed kwa verm en inheud, 
waardeer het rendement van de studie 
kan teenemen. 

lezingen 
Deer de pesitie die de AGE heeft ep de 
Fakulteit, hebben we eek een aantal 
andere aktiviteiten kunnen entpleeien '. 
Teveel em in een artikel ep te neemen. 
Een paar zullen we hier kert aan de 
erde stellen. 

- De greepsgreette in de prepedeuse en 
vooral eek in het kandidaats is veer 

de Aktiegreep een belangrijk punt ge
weest en zal dat blijven, zelang geen 
belangrijke verbeteringen daarin zijn 
aangebracht. Officieel is het ze, dat 
er in het kandidaats alleen werkgreepen 
zijn, van maximaal 25 man. De praktijk 
is echter duidelijk anders. De effi-, 

vervelg ep pag. 5 
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eiele proe~dure om af te mogen wijken 
van de regel wordt door de vakgroepen 
niet meer nageleefd. 

- Verder heeft de AGE, in samenwerking 
met de SEF en ook een keer met het 

Tijdsehrift voor POlitieke Ekonomie, 
een aantal fora en lezingen verzorgd. 
Onderwerpen waren o.a. de Miljoenennota 
en de Struetuurpolitiek (Stuart Holland) 

- Samen met anderen is de aktie tegen 
het in produktie nemen van de Neutro

nenbom ondersteund. De vrijwel unanieme 
ondertekening van de petitie "~top de 
N-Bom" is ook in de Fakulteitsraad tot 
uitdrukking gekomen. Zonder tegenstem
men is in de Fakulteitsraad een motie 
tegen de N-bom aangenomen en ter kennis , 
gebracht van Luns en Van Agt. 

- Ook de aktie om MBeki een ere-doc to-
raat toe te kennen heeft de t ktie

groep ondersteun~ . Eerder was geld op
gehaald voor de Zuid-Afrikaanse Be
vrijdingsbeweging (het A.N.C.). 

Dit zijn zo een paar voorbeelden van 
hoe de AGE haar aktiviteiten als stu
dentengroepering steeds zowel in als 
buiten de raden en kommissies ten uit-
voer brengt. van boven naar beneden; van links naar rechts foto: kees de· boer 

uitgangspunten 

, 
jan blom, ben sanders, dick van nes, manus van diemen, mick van wijk, jan peerdeman 
bert van leeuwen, gert grift, willem roozenburg, wiens van asselt auke uilkema 

2. HET VERKIEZINGSPROGRAMMA. 

frank daudt, adri starn, rob kerstens, paul van leeuwen, kees groeneboom, robert mast, 
erik steketee, coen teulings, piet de vrije, wim swaan, paul mast 

dennie pit, toon meulemans, bep havenith, clemens lutz en rik hindriks. 

In dit tweede gedeelte van dit artikel 
zal in kort bestek worden aangegeven, 
waar we als AGE voor staan. Uitgebreid 
is dit terug te vinden in ons verkie
zingsprogramma. In de bijna 10 jaar, 
dat de Aktiegroep bestaat, he eft ze een 
visie ontwikkeld over hoe een goeie 
ekonomie-studie eruit zou ·moeten zien. 
De ideeen hieromtrent zijn vooral voort
gekomen uit ,de uit elk college steeds 
terugkerende kritiek op het huidige 
programma. De vorm, de eenzijdigheid 
van de theorieen en het wiskundige ka
rakter van het programma zijn hiervan 
de belangrijkste punten, zoals bok door 
het herstruktureringsrapport, dat door 
de raad is aanvaard, wordt aangegeven. 
Heel konkreet en per vak is dit uitge- ' 
werkt in de vorig jaar verschenen nota 
"Studieverbeteringen" van de AGE. Per 
vak worden hier ideegn aangedragen ter 
verbetering van de s·tudie-inhoud. 
In algemene termen komen deze' ideeen 
neer op: 
- maak de student Minder konsumptief 

en richt de studie Minder op het aan
leren van handboek-kennis. Juist kri
tische verwerving van kennis leidt 
tot inzicht; 
maak de studie aktueler; 
behandel diverse ekonomisehe theo
rieen; 
maak vooronde-stellingen van theo
rieen expliciet; 
geef een historische kontekst aan 
van het ekonomisch denken en van de 
ekonomische geschiedenis. 

pais 
-Verbeteringen van het programma hebben 
natuurlijk oak alles te maken met de 
voorwaarden, waaronder een programma 
tot stand komt. Beslist Minister Pais 
straks ,dat onze kursusduur 4 jaar wordt, 
of hotidt hij zich aan het . advies van 
de Onderwijsraad en het door ons demo
kratisch tot stand gebrachte programma 
van 5 jaar. Bezuinigt Pais nog verder 

op de Universiteiten, of luistert hij 
nasr wat de studenten-vakbonden, en nu 
ook de ambtenaren- en onderwijsbonden 
gekonKludeerd hebben, die zeggen dat 
"de rek eruit is". 

De AGE heeft de afgelopen tijden niet 
stil gezeten met betrekking tot deze 
zaken. In de ASVA-/7FAS-/AGE-fraktie in 
de Universiteitsraad was Wiens van As
selt (student ekonomie) de specialist 
voor de universitaire begroting. En de
genen, die regelmatig Folia, Poorter en 
ook Rostra lezen, zal duidelijk zijn 
dat het optreden van de studenten ver~ 
eniging, samen met het progressief per
soneel, niet zonder resultaat is. 
In dit verband heeft de AGE het afgelo
pen jaar ook deelgenomen aan de aktivi
teiten van de ASVA en het LOG rond de 
kwaliteit van het onderwijs. Eerst bij 
de studiekonferentie van de ASVA is er 
uitgebreid gediskussieerd over het maat
schappelijk belang van de studie en hoe 
dit te verbeteren. Op 18 februsri deden 
we ook mee aan de grete LOG-manifesta
,tie "Om de kwaliteit van het 'onderwljs" 
- tevens demonstratie -, waar dezelfde 
thema's aan de orde kwamen en van waar
uit ook de eis aan Minister Pais werd 
gesteld, om de aangevraagde programma's 
(met veelal een 5-jarige kursusduur) 
goed te keuren. 

propedeuse 

- 'goede invulling van de nu eindelijk 
in te voeren algemene inleiding; 

- behandeling van de applikatiekursus 
voor wiskunde-deficienten; 

- vermindering van de nu zeer zware se
lektie (gemiddeld 50% bij de. tenta
mens) • 

kandidaats 

- demokratische vaststelling van de se
mesterprogramma's voor de dagstuden
ten; 

- meer aandacht v~~r de vorm, waarin 
de programma's worden gegeven; klei

•• nere groepen; meer mogelijkheden voor 
paper- en tentamen-vervangende onder
wijsvormen. 

doctoraal 
- de AGE pleit voor een dusdanige on

derwijsplanning en (daarop stoelende) 
herprogrammering, dat het mogelijk 

programma .AGE 
3. AktieProgramma. 

In dit derde gedeelte zullen we punts
gewijs de zaken, die we het komende 
jaar aan willen pakken en die in het 
voorgaande nog niet aan de orde zijn 
geweest, de revue laten passeren. 

moet worden om direkter dan uitslui
tend door schade en schande een vak
kenpakket te kiezen; 

- de AGE bepleit als sinds jaar en dag 
een ruimere plaats v~~r het onderzoek 
in de opleiding; het komende jaar zal 
zij des te meer druk in deze richting 

vervolg op pag. 6 
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vervolg van pag. 5 

AGE 

uitoefenen, omdat juist onlangs twee 
AGr.-vertegenwoordigers uit de onder
zoekcie een nota over studentenonder
zoek hebben geproduceerd, waarin 
(niet aIleen v~~r de doktoraalfase) 
voorstellen worden gedaan die - met 
goede wil van docenten - al volgend 
jaar studenten meer gelegenheid geven 
om te leren van eigen onderzoek en 
meer kennis te laten maken met het 
zgn. "wetenschappelijk onderzoek". 

avondstudie 
- Door optreden van de AGE zijn er nu 

avondstudenten in de Commissie Avond
opleiding gekozen. Deze Commissie zal 
ook een belangrijke rol moeten vervul
len volgend jaar bij de diskussie rond 
de invoering van de semesterblokken in 
het kandidaats bij de dagopleiding, en 
wat dat voor konsekwenties heeft voor 
de avondopleiding. 

- Uitgangspunt voor de AktieGroep 
Ekonomen is dat de avondstudie 

van gelijke kwaliteit moet zijn als 
de dagstudie. Dat wil zeggen dat de 
programma's gelijk moeten zijn ~ua 
niyo. Hoe dit in een programmer~ng 
·moet worden vastgelegd is nog een 
open zaak. Wij vinden dat invoering 
van het semestersysteem bij de dag
opleiding in ieder geval niet auto
matisch hoert te leiden tot invoe
ring bij de avondstudie. Wij zullen 
de avondstudenten hierover raadplegen 
en het standpunt wat hieruit .naar 
voren komt in ons optreden in de 
raad als uitgangspunt nemen " 
~ Ervaringen en problemen van avondstu-

dent en moeten· kunnen worden geevalu
eerd door middel van daarvoor te schep
pen procedures. Vele problemen zijn 
fundament eel verschillend van die van 
de dagstudenten en moeten juist daarom 
apart in de Faculteitsraad worden be
sproken en niet onder de tafel worden 
geveegd. 

ttlllil 
De OBAS geprolongeerd !!! 

De Organisatie . Belangenbehartiging 
Amsterdamse Studenten doet dit 
jaar weer mee aan de Universitefrs
raadverkiezingen. 
Heeft de OBAS wat te melden?: JA! 

De OBAS is de enige politieke stu
dentenorganisatie die haar stand
punt bepaalt aan de hand van een 
politiek beginselprogramma. Dit 
heeft de "eigen verantwoordelijk
heid" van de studenten als uit
qanqSDunt. 
Het hebben van een beginselpro
gramma geeft de broodnodige dui
deIijkheid in de Universitair
politieke janboel. 
Het geeft uiting aan een zorg
vuldig opvatten van je plaats in 
het democratisch bestuur. 
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demokratisering 
- Opnieuw aan de orde stellen van demo-

kratisering van de vakgroepen; dat 
wil zeggen: studenten-vertegenwoordi
gers in de vakgroepen; 
- Demokratische benoemingsprocedures 
v~~r al het onderwijzend personeel; 

- Demokratische vaststelling van on- . 
derzoek; 

SEF 
- Het voortzetten van de samenwerking 

met de SEF. 

!2:i~~!&_i~!!~~~! 
- Volgend kursusjaar oktober bestaat 

de AGE 10 jaar. We willen dit vieren 
met: 

- een fakulteitsfeest; 
- een voetbaltournooi; 
- een klaverjas-tournooi; 
- een 3-daagse lezingen-cyclus met 

als thema "NIEUWE WEGEN IN DE 
EKONOMISCHE POLITIEK", 

- het uitbrengen van een boekje over 
de geschiedenis van de AGE, 

- het uitbrengen van een dit keer 
speciaal door de . AktieGroep ver
zorgd nummer van het Tijdschrift 
voor Politieke Ekonomie. 

(iedereen die mee wil werken is 
overigens van harte welkom) 

beurzen 
- De AGE heeft indertijd de aanzet ge
geven voor het befaamde "LOG-plan", dat 
later door de ASVA, het LOG en politie
ke partijen is overgenomen. In dit LOG
plan wordt een studie-financierings
stelsel uitgewerkt, dat weI veel beter, 
maar niet veel duurder is dan het hui
dige stelsel en het plan Klein. 
Kern van dit voorstel is, dat iedere 
student een basisbeurs van f 5.000,-
en een renteloos voorschot van f 4.000,
krijgt (in guldens 1975/'76), waardoor 
de studenten niet langer financieel af
hankelijk zijn van ouders of banken. 
Wij zullen akties ter invoering van dit 
plan blijven ondersteunen. 

zinvol m eepr.ten 
De verwording van de studenten
politiek; het zoe ken naar elan 
in acties v66r het overleg, 
heeft des interesse van 60% van 
de studenten tot gevolg. 
En dat, terwijl meepraten zo zin
nig en bevredigend kan zijn; zo 
tegemoet komt aan de behoefte 
tot het dragen van verantwoorde
lijkheid; de erkenning van jouw 
stem in het geheel. 

Maar wat blijkt in de praktijk?: 
Het democratische jasje wordt te 
krap gevonden voordat het goed 
en weI is aangepast. 
Het volwassen over leg met Iuiste
ren en overdenken heeft plaatsge
maakt voor gekonkel en intoleran
te bediIzucht van ASVA en consor
ten • . 

De OBAS - in het jaar van de min
derheden - claimt erkenning en 
volwaa·rdigheid. Niet op haar 
knieen, maar strijdbaar met die 
middelen waarvan gebleken is dat 
zij een optimale democrat1e on
dersteunen. 

OBAS 

samenwerking 
- Samenwerking met de star moet 

plaatsvinden op basis van een de
mokratische standpuntbepaling onder 
studenten. 
Vooral in de Universiteitsraad zijn 
met het Progressief Personeel hiermee 
positieve ervaringen opgedaan. 
Zolang op de Fakulteit nog de PvdE be
staat, zal in eerste instantie hiermee 
soortgelijke samenwerking worden nage
streefd. 

- Samenwerking met de Werkgroep Ekono
men was niet altijd makkelijk, omdat 

, deze studentengroepering vaak niet te 
bereiken was (ze vergaderen ook nooit) 
en omdat daze vertegenwoordiger vaak 
tijdens Fakulteitsraadvergaderingen 
radikaal van standpunt veranderde. Bo
vendien stemde deze vertegenwoordiger .. 
op de meest essentiele punten met de 
behoudende staf mee. 
Toch zullen we steeds proberen samen 
te werken. Maar effektiever en van meer 
gewicht v~~r de ekonomie-studie lijkt 
het ons, dat iedereen gewoon Aktiegroep 
Ekonomen stemt. 

AktieCroep Ekonomen 
KANDIDATEN 

1. Ben Sanders 
2. Clemens Lutz 
3. Coen Teulings 
4. Dennie Pi t . 
5. Wim Richter (avondstudie) 
6. Rik Hindriks 
7. Jan Blom 
8. Hick van Wijk 
9. Gert Grift 

10. Bep Havenith 
11. Kees de Boer 
12. Adri Stam 
13. Paul van Leeuwen 
14. Iris Heyer 
15. Erik Steketee 
16. Willem Roozenburg 
17. Noor de Bruin 
18. Piet de Vrije 
19. Sander Kooistra 
20. Robert Mast 
21. Annegreet van Bergen 
22. Jos Smit 
23. Ron Keller 
24. Tom Frericks 
25. Ferd Crone 

vervolg van pag. 3 

PvdE 
\oIij z'Jn gewoon aan iedere vergade

ring van de Fa~ulteitsraad een fractie
bespreking te doen voorafgaan. Wij kun
nen daardoor met weloverwogen stand
punten ter vergadering komen en onder
ling taken verdelen, waardoor de effi
cientie van de vergadering wordt bevor
derd. Hij houden ons ook aan de af
spraak ·dat, als er principiele menings
verschillen in de fractie mochten rij
zen, wij onze achterban rechtstreeks 
zullen raadplegen, zonder uiteraard 
afstand te doen van de eigen verant
,.oordel ijkheid en overeenkomstig art.. 
5 van het Faculteitsreglement te stem
men zonder last of ruggespraak. 

~/ij zouden, evenals vorig jaar, nog 
een opsomming van andere punten kunnen 
geven . . Wij hebben de indruk dat daar- · 
over in de faculteit geen verschil van 
mening bestaat en volstaan er da?rom 
mee naar ~ns vorig jaar in Rostra 
(april 1977) gepubliceerde programma 
te verwijzen. Het gaat, als er gekozen 
moet worden, om de verschillen en die 
menen wij te hebben aangeduid door iets 
te laten blijken van onze beginselen 
en bedoelingen. 

Partij van ~e Ekonomisten 



kandidatenlijst 

- L.A. Ankum (Bedrijfsec.) 
- A.H.H. Schrama (Bedr.lnf.& Acc.) 
- F.J. Noorbergen (ERS) 
- A. Rovers (SEO) 
- A. J. Grootenboer(Wisk./Stat.) 

progranuna 
onderwijs 
1. 

Tweede fase van de herstrukture
ring met kracht ter hand nemen. 
Uitgaande van het door de fakul
teit ingediende Rapport Her
strukturering moe ten op vak
groepsnivo tussentermen en eind
termen van de studie worden uit
gewerkt en op grond daarvan een 
nadere specifikatie van het pro
gramma. 

2. 

Invoering van een vijfjarige 
kursusduur in het kader van deze 
herstrukturering, zoals neerge
legd in het herstrukturerings
rapport. 

3. 

Verdere uitvoering van de onder
wijsevaluatie-experimenten ter 
voorbereiding van een systemati
sche evaluatie van hoorkolleges 
en werkkolleges per vak en per 
blok tezarnen met de studenten 
die daarin geparticipeerd hebben, 
zulks om Ie ring te trekken uit 
de ervaringen met betrekking tot 
inhoud en methodiek om mede langs 
die weg een zo optimaal mogelij
ke onderwijsplanning ' en -verzor
ging te verkrijgen. 

4. 

Verbetering van de procedure van 
overleg tussen het onderwijspro
gramma in de doktoraalfase voor 
elk vak in elk blok met de stu
denten die in dat blok het on
derwijs in dat vak volgen. 

5. 

Verdere invoering van het avond
onderwijs ook in de dokto~aal
fase in 1978/'79 en het snel op
stellen van een definitieve re
geling van het doktorale avond
onderwijs. 
Medewerken aan eventuele experi
menten voor een open universi
teit. 

6. 

Handhaving en waar nodig bevor
de ring van de mogelijkheden tot 
experimenteel onderwijs met o.a. 
een grotere plaats voor de "eko
nomie in de praktijk". Indien no
dig ook in de vorm van studie
rei zen voor studenten. 

7. 

Bij docentenbenoemingen dienen 
- naast de vakkennis en onder
zoekbekwaamheid - de onderwijs-

- E. Dirksen (Micro-economie) 
- N. Cohen (Bedrijfsec.) 
- A.B. Frielink (Bedr.Inf.& Acc.) 
- H.H.J.Nordemann(Bedr.lnf.& Acc . ) 
- F.T.M. Klijn (Wisk./Stat.) 
- H.J. Noortman (ERS) 

bekwaamheid en de onderwijsmoti
vatie steeds een belangrijke rol 
te spelen. 

8. 

Betere interne kornmunikatie tus
sen de vakgroepen bij de uitwer
king van het onderwijsprograrnma 
in het kader van de herprogram
mering. 
Streven naar een nauwere samen
werking met onderwijsiilstellin
qen op het gebied van onze fa
culteit (o.a. NlvRA, Nutssemina
rium, VU). 

onderzoek 
1. 

Kracht .ige stellingname tegen de 
vermindering van de mogelijkhe
den tot onderzoek als gevolg van 
onverantwoorde bezuiniging. 

2. 

Rechtvaardige verdeling van de 
voor onderzoek beschikbare tijd. 
Niet een automatische koppeling 
van deze verdeling aan presta
ties uit het verleden, wel aan 
reel'e verwachtingen, die o.m. 
gebaseerd kunnen zijn op presta
ties uit het verleden. V~~r dok
toraalstudenten deelname aan on
derzoekaktiviteiten in studie in
bouwen. 

3. 

Vakgroepen dienen te beslissen 
over de verdeling van de beschik
bare tijd van het w.p. over met 
name onderwijs en onderzoek, met 
inachtneming van een individueel 
minimum van 20% voor onderzoek. 

4. 

Verbetering van de uitwisseling 
van informatie over op gang rijn
de onderzoekprojekten ter stimu
lering van voortgang en kwaliteit 
van het onderzoek door het bevor
deren van colloquia en seminars, 
ook gericht naarbuiten de fakul
teit. 

5: 
Meer stimulansen inbouwen voor 
promotie-onderzoek door weten-· 
schappelijke medewerkers. 

6. 
Gericht streven naar participa
tie door de fakulteit en de aan 
haar gelieerde onderzoeksinsti
tuten in regionale, nationale en 
inter.nationale onderzoekprogram
rna's (o.a. door bevordering van 
uitwisseling van wetenschappelijk 
personeel en het instellen van 
(interfakultaire) werkgroepen 
vOlgens de WUB. 

7. 

Grotere samenwerking tussen de 
Stichting voor Economisch Onder

' zoek en de faculteit, zowelt.a.v. 

het onderzoek als t.a.v. de op
ieiding tot het doen van onder
zoek. 

bestuur 

~ Bevorderen van een juiste na
leving van de inspraakprocedures 
bij de benoemingen van hooglera
ren en lektoren. 

2. 

De rechtspositie van de kandi
daatassistenten mag niet worden 
aangetast. 

3. 

Bestuurstaken dienen zoveel moge
lijk verdeeld te worden over alle 
leden van de fakultaire gemeen
schap. Hierl:ij dient de benoeming 
van leden van kornmissies e.d. 
uiteraard te geschieden met in
achtneming van specifieke be
kwaamheden en vermijding van 
"hierarchische" kumulatie van 
funkties. 

4. 

Zodanige regeling van de verkie
zingen voor de fakulteitsraad 
dat de raadsleden van de gele
ding "wetenschappelijk corps" zo
veel mogelijk uit verschillende 
vakgroepen afkomstig zijn. Pola
risering door middel van lijsten
systeem bij verkiezingen achten 
wij ongewenst. 

5. 

De regel dat raadsleden zonder 
last of ruggespraak handelen 
dient in ere gehouden te worden. 

6. 

Personeelsbenoemingen geheel los 
van politieke overwegingen. 

7. 

Stellingname tegen het op grote 
schaal aanstellen van weten
schappelijke ambtenaren i.p.v. 
wetenschappelijke medewerkers. 

8. 

Betere informatie en codifikatie 
van beslui ten van bestuursorganen. 

~ 
Participatie van studenten in de 
vakgroepen op grond van hun bij
drage aan de werkzaamheden op het 
desbetreffende vakgebied (WUB 
artikel 17), zoals nader uitge
werkt inhet besluit van de Fa
kulteitsraad dd. 20-2-'78 (deel
name aan werkgroepen voor een 
groot tentamen of postdoctoraal
vak, voorbereiding doctoraal
scriptie, werken aan afstudeer
projekt. ) 

10. 

Bevorderen van een spoedige tot
standkoming van vakgroepsregle
menten. 

11. 

t.teer delegatie van besluitvor
ming aan dagelijks bestuur van 
de fakulteit en vaste kommissies. 
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'TAS PROGRAMMA 
VOOREEN 

DEMOCRATISCR 

Door een lange periode van ziek
te staan de verkiezingen toch 
sneller voor de deur da~ gedacht. 
Daar dit verkiezingsnummer eer
der verschijnt dan mijn perma
nente terugkeer in het Maupoleum 
was er te weinig tijd om aIle 
TAS-I'eden te consulteren . 
De p ontacten met allen - ' dat moet 
ik spijtig toegeven - zijn het 
afgelopen jaar te schaars geweest. 
Dit neemt echter niet weg dat er 
toch weI het een en ander gebeurd 
is. 

Ten aanzien van ons eerst~ pro
grammapunt -om maar eerst te be
ginnen met datgene dat niet ge-
beurd is- betreffende: ' 

- stemgerechtigde TAS-Ieden in 
de Beheersraad, 

moet ik tot mijn spijt mededelen 
dat aan dit punt het komende jaar 
nog ' eens hard gewerkt moet worden 
door ~e partijen. 

' - punt 2. inzake mee~ duidelijk
heid bij de centralisatie van de 
bibliotheken is het pretti~ te 
weten dat daarvocir -zij het na 
lang aandringen binnen de raad 
en bij het bestuur- een commis
sie is gevormd binnen de biblio
theekcommissie ~ie deze zaak be-

studeert. Dit neemt echter niet 
weg dat deze zaak onze constante 
verscherpt'e aandacht nodig heeft 
het komende jaar. 
Runt 3. Ten aanzien van het vas
te TAS-lid in de Geschi'llencom
missie kan ik berichten dat zulks 
is vastgelegd in het Faculteits
reglement. Het komende jaar zul
len wij (lees de TAS-Ieden) een 
kandidaat (kandidate) aan de Fa-
culteitsraad voorstellen. ' 
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PERSD·NEELSBELEID 

punt 4. Ook dit punt -een ver
tegenwoordiger (-ster) in het 
Dagelijks Bestuur bij zaken de 
TAS betreffende- is vastgelegd 
in het Faculteitsreglement. 
Zelfs is gelijkertijd de mogelijk
heid geschapen de secretaris
functie in het Dagelijks Bestuur 
door een TAS-lid te doen beman
nen. 
Het veranderde Facul tei tsreglement 
gaat ook in ruime mate voorzien 
in de juiste vertegenwoordiging 
van TAS-leden in de vakgroepen ,. 

Hetkomende jaar -dat voor mij 
tevens definitief het laatste 
jaar zal betekenen- zullen de, 
volgende punten onze aandach't 
(en ' natuurlijk die van de hele 
faculteit) moeten krijgen. 

punt 1'. Het bewaken van de eveo
tuele 'Centralisatie' van de bi
bliotheken en het collectief 
steunen van de betrokkenen. 

punt 2. Door ' middel van een ar
tikel in Folia (11 februari 1978) 
en een rondschrijven van het CvB 
werd het universitair personeel 
er we de rom op gewezen dat er een 
scherpere tijdsregistratie moet 
pl'aatsvinden. Als TAS-Ieden moe
ten wij het komend jaar er voor 

LYDIA VAN DER ARKLZIJDEL 
TAS-VERTEGENWOORDIGER IN 
DE FACULTEITSRAAD 

lijkheden en de slechte bevord~
ringsmogelijkheden voor alle TAS
leden. Niet aIleen het reproduc
tiepersoneel is een verge ten 
groep, ook veel bibliothecares
ses en secretaresses. Zeker de 
oudere TAS-Ieden zitten al snel 
aan het 'inkomensplafond' in 
haar/zijn salarisgroep (meestal 
V ~ in veel andere faculteiten 
Va of VI) . Het bevorderen naar 
ee n hogere s ,alarisgroep vergt 
veel papierrompslomp, lang en ge
duldig wachten en veel Qverre
dingskracht van de desbetreffen
de hoogleraar of vakgroepvoorzit
ter, waar het TAS-lid werkt. 
Spijtig genoeg zijn de TAS-leden 
de dupe van deze voor de betref
fende hooglera'ar enigszins "tijd
rovende" aangelegenheid. Maar ik 
dacht dat ' een hardwerkend en te- ' 
vreden TAS-lid toch ,een gaede in

': :; ~~ ...... _~ i vestering is en zeker de moei te 
van het schrijven van enkele 
brieven aan Personeelszaken waard. 

pleiten dat wij hier aIleen aan 
meewerken als aIle andere uni
versita~re persaneelsleden (dus 
de niet-TASleden) hier ook aan 
meewerken. 

punt 3. Het komend j aar zal ik 
de Faculteitsraad aandacht vra
gen voor een groat probleem bin-

, nen de TAS-geleding van de Eco
nomische Faculteit namelijk de 
grote inkomensverschillen van , 
TAS-leden. De kleine uitloopmoge-

Ik spreek van harte de, wens uit 
dat het komend jaar v~~r de TAS
leden een zeer goed jaar zal wor
den, waarin aIle bovenstaande 
punten -natuurlijk naar ieders 
volle tevredenheid- afgehandeld 
kunnen worden. 

Lydia van der Ark~Zijdel 
TAS-vertegenwoordiger 
Kamer 2296 
tel. (525,) 4113 of 900640 



WERKGROEPAKKOORD 
Het Werkgroep Akkoord is een 
studentengroepering, bestaande 
uit een nieuwe groep dagstuden
ten, de avondstudenten en en
kele voormalige Werkgroep e
conomen leden. Het W.A. stelt 
zich ten doel de belangen van 
de dag- ~n avondstudenten aan 
onze fuculteit zo goed mogel~k 
te behartigen. 
Hiertoe is het nodig in commis
sies, raden en vooral de Facul
teitsraad zitting te hebben. 
Wij zien de Faculteitsraad als 
het belangrijkste beleidsbepa
lende overlegorgaan en niet als 
parlement, waar'bewust naar 
polarisatie wordt gestreefd. 
Het is in het belang van aIle 
studenten, dat de F.R. democra
tisch functioneert om de pro
blemen in overleg op te lossen. 
Hiertoe is het noodzakelijk dat 
de studenten medenzeggenschap 
krijgen in aIle kwesties die 
met studeren en de studieom
geving te maken hebben. 
Het W.A. is een onafhankelijke 
groepering die niet gelieerd is 
met de ,ASVA of de OBAS! 

PROGRAMMA 

Propedeuse: deze moet de inlei
aIng-tot-de economie studie 
vormen. Hiertoe is een algemene 
inleiding gewenst, om vooral de 
samenhang tussen de diverse vak
ken naar voren te laten komen 
en een overzicht te krijgen van 
de verschillende vraagstukken 
die aan de orde zijn. Aan het 
eind van het jaar past een eva
luatiecollege om de band tussen 
de vakken verder te ontwikkelen. 
Ook de mogelijkheid van een in
leiding in de computerkunde 
willen wij niet uit de weg gaan 
want iedere econoom moet in 
zekere mate met deze materie in 
aanraking zijn geweest. 

Kan~idaats: d&ze moet de alge
mene-SasIsopleiding vormen, 
waarin aIle facet ten van de e
conomische wetenschap aan de 
orde dienen te komen. Dit mede 
om in de doctoraalfase gefun
deerd een afstudeerpakket te 
kunnen kiezen. Dit impliceert 
dan ook nadrukkelijk, dat er 
ruimte blijft voor vakken als 
I.E.B. en Welvaartstheorie. Ter 
verrijking van de studie en ten 
behoeve van de aktualiteitswaa~ 
de willen wij meer gastcollege~ 
discussiebijeenkomsten, etc. 
Ook mcet het mogelijk zijn meer 
papervervangende werkgoepen te 
lopen. Het Werkgroep Akkoord 
staat z~er kritisch ten opzich
te van de semesterblokken, en 
wil deze problematiek nog nader 
bestuderen. Voorzover de semes
ters aIleen een truc zijn om de 
5-jarige cursisduur te kunnen 
aanvragen is dit studiesysteem 
volkomen ongerechtvaardigd! Het 
Werkgroep Akkoord zal zich dan 
ook in dat geval verzetten te
gen het tweejarig kandidaats op 
een dergelijke basis. 

Doctoraal: hier staat het W.A. 
een-optImale keuzevrijheid voor 
en een ruimere mogelijkheid om 
ook niet economische vakken te 
kiezen. Dit is nu aIleen nog 
maar mogelijk in de vrije
studierichting. Om de keuze
vrijheid niet te laten verzan
den in het gebrek aan samen
hang tussen de verschillende 
vakken, zou een onderwijsplan 
moeten zorgen voor een juist 
samengesteld keuzepakket. 

Postdoctorale opleiding: de 
posEdoctorale-accountantcy
studie zou beter aansluiten op 
de economieopleiding, indien 
een beter aangep0ste kandidaats 
en doctoraalfase mog~lijk was. 

avondstudie 

Avondstudie: het Werkgoep Ak
koora-eIst-het behoud van de 
trimesterblokken voor de avond
studenten met hand having van 
dezelfde hoeveelheid stof als 
welke geldt voor de dagstudie. 
Een onaanvaardbare verlenging 
en verzwaring van de studie (nu 
al zo'n negen jaar) zou het ge
volg zijn van de invoering van 
semesterblokken. Aan de speci
fieke problematiek van de avond
studenten moet speciale aandacht 
geschonken worden, omdat hun 
problemen fundamenteel anders 
zijn dan die van de dagstudent~ 
Het Werkgroep Akkoord zet zich 
als enige daadwerkelijk in voor 
de avondstudenten. Het W~A. ve~ 
tegenwoordigt deze groep stude
renden met eigen mensen in de 
Faculteitsraad! Daartoe zijn 4 
avondstudenten verkiesbaar. 

VAKGROEPEN 

Het Werkgroep Akkoord vindt een 
studiepuntensysteem van wezen
lijk belang. Een dergelijk sy
steem biedt de mogelijkheid om 
ook andere aktiviteiten te be
lonen dan aIleen het behalen 
van een tentamen. Zo kan het 
projectonderwijs aangemoedigd 
worden. Ook wer l - in de studie
vereniging, verschillende com
missies, Rostra, etc. zou op 
die ma. ier beloond kunnen wor
den. Een en ander is vooral van 
belang voor beursstudenten die 
op deze manier ook kansen krij
gen in het facultaire werk, dat 
voor hen nu te riskant is. Zij 
moeten nu een vastgesteld aan
tal tentamens halen om voor een 
beurs in aanmerking te blijven 
komen, waarbij geen rekening 
wordt gehouden met leerzame 
nevenaktiviteiten. 

STUDIEPUNTEN 
Het Werkgroep Akkoord spreekt 
zich uit v66r studenten in de 
vakgroepen. Wij zijn weI van 

mening, dat hieraan uit prakti
sche redenen enige beperkingen 
moeten worden gesteld. Daarom 
staan wij op het standpunt, dat 
voor zitting nemen in de vak
groep het kandidaatsexamen ver
eist is evenals het daadwerke
lijk voornemen het vak te vol
gen dat door de desbetreffende 
vakgroep wordtverzorgd. De st~ 
dent ~an een nuttige taak in de 
vakgroep vervullen als desk un
dig gebruiker van onderwijs en 
functioneren als spreekbuis van 
andere studenten. Wij zijn eve~ 
weI tegen gekozen studentenver
tegenwoordigers in de vakgroepen 
want de kwaliteit van het onde~ 
wijs stellen wij ver boven de 
partijgebondenheid en -politie~ 
Kandidaatsassistenten moeten 
zonder meer lid blijven van de 
vakgroep. Zij zijn net als de 
staf ten nauwste betrokken bij 
het onderwijs en onmisbaar voor 
de besluitvorming ~innen de va~ 
groep. 

kandidaten 

1) Tjalling Haisma 2) C. do Boo (avondstudentJ 

3) Yvos de Vries 4) dhr. Brinkors 5) Pieter Beometer 

6) Philip Minco (avond) 

7) Jaap de Mare 
8) Edwin Denekamp 
9) Joost Haaker 
10)Louis Salman 
11)Jus Asarie 
12)C.W. Hebly (avond) 
13)Kees van den Berg 
14)F. Smit (avond) 
15)Arnoud Schulte 
16)C.P. Veerman 

STEM WERKGROEP AKKOORD voor: 

-'kwaliteitsonderwijs 
- studenten in de vakgroepen 
- studieevaluatie voor beter 

onderwijs 
- een constructief beleid in 

de faculteitsraad 

wil jij ook met ons meewerken? 
Geef je dan op bij W.A. ' 
p.a. Pieter Baststraat ~', 
Amsterdam 

Sceun ons in ~eder geval! 

STEM WERKGROEP AKKOORD! ! ! 
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'OPEN BRIEF v.n drs. B.A. del Klerk 

voorw •• rden 

Het afgelopen jaar ben ik als vertegen-
woordiger van de P.v.d.E. lid geweest 
van de fakulteitsraad.Oe samenwerking 
binnen de raadsfraktie-en ' dat is een punt 
dat niet genoeg benadrukt kan worden-is 
steeds zeer prettig, flexibel en v.rucht-

. baar geweest .Ook door Prof. Klant is dat 
in zijn verslag over het afgelopen bestuur 
lijke jaar als belangrijk gegeven naar vo
ren gebracht .Oeze goede samenwerking was 
mogelijk doordat de opvattingen van de ver 
sehillende "stromingen" (in de' aeh ter-
ban en ~n de fraktie) niet al ta zaer uit 
ean lagan anerzijds an door de ui tdruk
kelijke bereidheid van a ll en tot een open 
en op wederzijds vertrouwen gebaseerde 
opstel ling anderz~j ds. 
Deze kenmerken van het Snmenwerking!=;vp.r
band zijn m.i. oak de voorwaarden waar
aan valdaan moet zijn in sen groeperin g 
ais de r.v.d.E. als een min of meer t lO

mogene Upartijtt op een gaeon IJlijze blij
ven funktioneren. 
De gebeurtenissen nu rand de vastslelling 
van he t programma vaer de komande verkie
zingsn en de kandidaatstellin g hp.bbp.n 
naar mijn menin9 laten zien , dat vour ' hel 
komende Jaar nlet mep.r volrJaan 5.5 aan bei
de voo rwaa rden. 

proer ......... 

' Jaar op de kandidaatstellingsvergadp.ring 
bleek, was de bijna voltallige vakgroep 
micro-economie onder vQorzitterschap vam 
Prof .v.d. 00 e1 niet gekomen om in Ren open 
g8sprek van g ~dachten te wisse len nver 
het programma en d~ kandidaten . Oe dis
kussie over hct p rogramma werd door van 
den ,Oo e1 vaortdurend als njet terz~k [! 

doonde terzijde g,eschoven.Zo werd or-m mo
gelijke kandidaat uit de vakgroAp IlIis
kunde an Statis tiek te kennan aegnven, 
dat hij zieh anmiddelijk nehtBr het pro
gramma (det ter vergsdering was uitge
reikt) moest stellen of van kandidatuur 
af moest zien.(Oeze kandidaat heeft zich 
bij de E.S.B. aangesloten). 
he t name bl eet. dat men dOlDr gekolirdi
neerd stem gedra g een eigen vakgroep
kandidaat hoog op de l ijst wilde bren
gen.Verder werd zander enigc diskus
sis oen zittend r aauslid nnar een la
ae ("an verkiesba r e") plaats g8stuurd . 
~ u gaat het er niet eens om hoe haag of 

, hoe laag ve rsehillende kandidaten ge . 
plaatst worden; met het systeem van voor
keu r sstemmen is dat niet zo erg be l ang
rijk meer.Waar het om gaat is dat door 
deze opstelling eenzijdig de bereidheid 
t ot open overl eg is doorbroken, waarme8 
ook de basis van wederzijds vertrouwen 
is kamen te o vervallen. 

In mlJn brief aan Pro f ., Klant waarin ik' 
mijn terugtrekking van de P.v.d. E. - kan
didatenlij st motiveerdsi sehreef ik dan 
ook : 
II 0e geo r ganiseerd e manipulatie van de yer 
gadering van 3 maart 9nde r leiding van 
Prof . v.d. Doel is een vuor mij onaan-
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vaardbare 'aktie v~~r, respeetivelijk te
gen bepaalde personen, die volgens mij 
de noodzakelijke basis van vertrouwen 
doet wegvallen.Oergelijke aan de "grote 
politiek" ontleende praktijken kunnen 
binnen anze fakulteit en binnen de P.vdE. 

. graepering aileen maar leiden tot een 
ve rz ieken van de verhoudingen." 

konsekwentles 

De eerste gevo l QtrekkinQ uit deze gebu e r
tenissen is bnven al aangcgeven: lJinnen 
oen samenworkingsverbond I,Jaarjn p.en qr:wp 
niet wil overl e ggen , maar onhr.discussi
Ge rde eigen doelstcllingon wil doorLirij
ven, kfm ik nifd , funktioncren . 
f)e wt. e ede Qeval 'Jt rokk in~j-l.Jui Len do PVf)L 
we! meedoen aan de verkie zinfJcm- is vc p1 
moe~l ijker t ~ maken , juist uak ge zi en 

Han de KlBrk 

de goede samenwarkin g in de fro :(ti~ Q11-

durende het afgelopen jaar . Miettemin 
neig ik ar t ~ e oak dezo ko msekwenl.ie Ie 
trekken .I k me en n . 1 . tnch een ~ Allailldc 
groep ve rtegcnwo urdi!Jo tr~ hehben wa?r
voor de mngf!lijk he id in h r'! t k r,mende j,)Elr 
zeertegHn mijn zin zijn af gosncden . 
Op de l e !corte tcrmi jn kan QBen ze l fstan
dig programma worden opgest eld .1 1< be
perk mij da n oak to t cen aonta l pri ori
teile,n . 

prioriteiten 

Voer hat good fun!<tioneren van de fa kul 
t eit is een re geling van studen Lenverte
gen weo rdi 9 in g - in de vakgroepen die bredc 
steun ge~iet i n aIle gelcdingen noodza
kelijk. 
Een vijfjarige kursusduur als voorwoar
de voor Gen gocde wetensehappe l i~l<e 01'
leiding moeL met volledige inze t worden 
\l.l3rd ed igd . 
Er m,oel gesLreefd worden naar rJp.n verb e-:
t er in g van do voorwaardon voo r ondcr
zoe!:, o . m. doo r hr·1t bovordp.r~1f1 van de 
kommunikatie binnen df.'! faku'ltoit , door 
(wa ur mogclijk) het initferen vun 9CZ3-

melijk andc~zock en door vcrl1 8Lring van 
do beschikbaarho id van komputcrgn!'ruik . 
\ 

Ilet invosren Van dirHkto kontrnle up ann 
wezigl1eid ' door 19-de eeuwse methoden al~ 
de prikklok moet met kracht bestreden 
worden. 
Er moet gestreefd worden naar een verbe
t aring van de arbeidsvoorwaarden voor het 
TA5-personeel.D-aarnaast dient een be
hoorlijke r eehtspositle voor met name 
het weten sehappelijk person eel in tijde
l ijke dienst gewaarborgd te worden . 

ROB DE KLERK 

vervolg van pag. 13 

ROND UrT DE RAAD, BEN SANDERS 

tegenw~ordigers en het niet-weten

schappelijk personee l wegens ziekte 

verstek moesten laten gaan bij de 

ve~gadering van 20 febr., e n dat het 

Aktiegroep- voo'rstel slechts met de 

kleinst mogel i jke meerderheid werd 

verworpen, dan is het duidelijk dat 

we 'n volgende raadsvergadering op dit 

onder\.o.rerp met meer kans t e ru g, moe ten 

komen. 

Dit geldt zeker nu op 'n op 27 febr. 

door de AGE belegde vergadering de 

P.v .d .E. e n ook de voorzitter van de 

faculteit Verbur g kenbaar hebben gemaakt, 

deze zaak opnieuw in overweging te willen 

nemen en bere id zijn daarover met de AGE 

van gedachten te wisselen. Du~ wordt 

vervolgd. 

kandidaats 
. De faculteitsraad van 20 febr. ~leek 

gelukkig in staat om bij een ander 

agendapunt zich wei te stellen achter 

de belangen van de s tudenten . Zij heeft 

besloten dat de werkgroepen in de kandi

daatsfase ni et grater Qogen zijn dan 

25 man. 

Het wachten is nu op verbeteringen i n 

de studie-inhoud en daarvoo r zijn 

studentenvert~genwoordige r s in de vak

groepen een noodzakelijke voorwaarde. 

Tot slot dit: 

Zonder tegenstemmen heeft de Fakul

teitsraad een motie aangenomen tegen 

de .Neutronenbom. Met deze motie, die 

hierbij wordt afgedrukt, neemt de 

Fakul t 'ei tsraad een duidelijk stand

punt in met be trekking tot het pro

bleem van de vrede en veiligheid. 



;:::--=UNI¥ERSI~EI~saAAD~ 
AktieGroep Ekonomen 

AGE in de UR 

Voor de Universiteit van Amsterdam 
is 1978 het eerste jaar waarin de 
gevolgen van het bezuinigingsbe
leid ten aanzien van het universi
tair onderwijs duidelijk merkbaar 
worden. Bij de vaststelling van de 
universitaire begroting is dit heel 
duidelijk naar voren gekomen. 
De samenwerkende studentenfrakties 
-AktieGrOep Ekonomen, ASVA en Jfas 
(rechten)- hebben in overleg met de 
fraktie Progressief Personeel een 
aantal door de Universiteitsraad 
aangenomen amendementen gemaakt om 
het begrotingsvoorstel van het 
College van Bestuur te wijzigen. 

'ormatie 
Dat was hard nodig om te voor komen 
dat de fakulteiten met snel stij
gende studentenaantallen, zoals de 
sociale Fakulteit, hiervoor geen 
compensatie zouden krijgen in de 
vorm van meer formatieplaatsen. Haar 
ook waren amendementen nodig om te 
voorkomen dat personeel met een re
latief zwakke rechtspositie de 
dupe zou worden van een aantal be
zuinigingsvoorstellen van het Col
lege van Bestuur. Dat de Aktiegroep 

STEM DE ASVA IN DE UR 

ASVA, AGE en JFAS bezetten het afgelo

pen jaar 10 van de II studentenzetels 

in de UR, en dankzij de intensieve 

samenwerking met Progressief Personeel, 

betekende dit keer op keer een positie 

van doorslaggevend belang. 

In de voorjaarsverkiezingen worden 

nieuwe studenten in de raad gekozen . 

Er komt dan per kiesdistrict een ver

tegenwoordig(st)er. Maar omdat er maar 

zeven kiesdistricten zijn, worden de 

overige vier studentenzetels opgevuld 

'via rechtstreekse verkiezingen. De zgn. 

Vrije Lijst. Studenten die op de vrije 

lijst staan kunnen uit aIle faculteiten 

komen, ze hebben als gemeenschappelijke 

noemer een politiek programma: in 't 

geval van de ASVAlijst het verkiezings

programma. Dit ligt op 6 april bij 

iedereen op de deurmat, in de vorm van 

een speciale uitgave van het ASVA-blad 

POORTER. Daar verwijzen we nu vast naar. 

goed betrokken is bij de op dit mo
ment zo kritieke financiele situatie 
van de universiteit kan blijken uit 
het feit dat de Aktie~roep vertegen
woordiger lid is van twee commissies 
van de universiteitsraad op dit ge
bied: de financieel-ekonomische 
commissie en de plancommissie. In 
de Rostra van februari en maart is 
door de Aktiegroep vertegenwoordi
ger beknopt verslag gedaan van het 
beleid wat gevoerd is. 

toe,anke Ii ,k 

onderwi,s 
Het komende jaar zal, zeker na de 
regeringswisseling, van groot be
lang worden voor de financiele po
sitie van de universiteit. Aktie
Groep en ASVA werken ervoor, zoveel 
als mogelijk met elke andere groe
pering in de universiteit, dat de 
financiele positie van de ,univer
siteit z6 wordt dat het onderwijs 
goed en toegankelijk blijft, en 
waar nodig wordt. 
Niet aIleen de financien hebben het 
afgelopen jaar ruime aandacht gehad. 
Van al die andere zaken, als bij
voorbeeld de subsidieregeling voor 
te hoge huren in studentenhuizen, 
willen we ' er DOg een noemen: de 
wetenschapswinkel. 

ondersteunen 
Voornaamste doel van de deelname van de 

ASVA aan de Universiteitsraad is, dat 

daar ondersteuning plaats kan vinden 

van activiteiten van studenten in 

verschillende studierichtingen over de 

hele universiteit. Goede ervaringen 

zijn daarbij opgedaan bij bijvoorbeeld 

de totstandkoming van de Wetenschaps

winkel; de voordracht van Mbeki voor 

het eredoctoraat in verband met 30-jaar 

sociale faculteit; de behandeling van 

de experimenteeraanvragen voor een 

bestuursstructuur in verschillende 

faculteiten (waar ~nder de Economische 

Faculteit) die democratischer is ~an 

de wet als algemene rithtlijn heeft. 

Bij deze laatste kwestie werd duidelijk, 

dat iedere zetel in de'raad telt: tot 
een paa~ maal toe staakten de stemmen, 

of werd een stemming gewonnen met 

slechts een stem verschil. 

voorz ienin,en 
' Niet aIleen faculteitsinitiatieven 

worden ondersteund, ook de studenten

huizen staan regelmatig op de UR-agenda. 

Kwesties als huursubsidie en service

kosten, als integratie van studenten

voorzieningen met die van andere 

Het initiatief tot het instellen van 
ae wetenschapswinkel is van de 
Aktiegroep en de ASVA-fraktie. Het 
de bedoeling om op deze wijze te 
bewerkstelligen dat al die maat
schappelijke groepen die geen of 
weinig bevriende relaties aan de 
universiteit hebben een beroep kunnen 
doen op het wetenschappelijk poten
tieel van de universiteit: een soort 
bemiddelingsburo dus. Zodat de univer
siteit een bijdrage kan leveren aan 
wat demokratisering van het onder
zoeksbeleid wordt genoemd. 

KANDIDATEN: 

1) Wiens van Asselt 
2) Hanus van Diemen 
3) Ernest Laane (ekonometrie) 
4) Cees Groeneboom 
5) 'Hirjam Nijhof 
6) Henk Wind (avondstudie) 7» Wim Swaan (ekonometrie) 
8 Ruud Bos 
9) Bert van Leeuwen 

10) Rob Kerstens 
11) Leo van derHe¥len 
12) Jeroen Bent 
13) Ferd Crone 
14)" Jan Peerdeman 
15) Toon Heulemans 
16) Tom Schram 
17) Erik Kloosterhuis 
18) Nuke Ui,lkema 
19) Paul van Leeuwen 
20) Joost van der Yen (ekonometrie) 
21) Adri Stam 

jongeren, worden momenteel in en buiten 

de raad actief aangepakt door de ASVA. 

ASVA-deelname aan de UR betekent onder

steuning van faculteitsinitiatieven, 

maar ook betekent het vaak als eerste 

geconfronteerd worden met door anderen 

voorgestelde maatregelen. Zoals d€door 

het College van Bestuur voorgestelde 

salarisverlaging-door-werktijdverkorting 

(met behoud van 't zelfde werk) van 

kandidaatsassistenten. Vaak is het de 

taak van de ASVA-UR~fractie, om zowel 

'In de raad een juiste koers te varen, 
als buiten de raad problemen die er 

s'pelen aan de orde te stellen. Door 

samenwerking tussen ASVA, AGE en JFAS 

is dat het afgelopen jaar prima gelukt. 

Stem daarom op de vrije lijst op de 

ASVA, op dat dit het komende jaar 

voortgezet kan worden! 

ASVA voor een democratische universiteit~ 

KANDIDATEN vrije zetels ASVA 

(voorzover bekend bij de slui
ting van dit nummer, redaktie) 

1. Arnold Hegelink 
2. Frank Koning 
3. Ruud Grondel 

. 
9. Ben Sanders (ekonoom) 
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Klynveld·Kraayenhof & co 
.. . ACCOUNTANTS 

Gezien de voortdurende uitbreiding van onze 
aktiviteiten in het buitenland, ontstaan daar accoun
tantsfuncties voor jonge mensen, die na een periode 
van praktisch werken op een van onze kantoren en 
na voltooiing van de accountantsstudle een aantal 
jaren in het buitenland will~n werken. . , 
Daarom zoe ken wij kontakt met jonge 

bedrijfseconomen 
voor ·hetobuitenland 

Na de benpeming tot accountant voigt, in 
onderling overleg, een detachering op een van onze 
kantoren in het buitenland of bij de internationafe 
accountantsorganisatie . Klynveld, Turquands, 
DT~ &Co. 

In de honorering van deze functies, die is 
afgestemd op de levensstandaard ter plaatse, is 

. tevens verdisconteerd de grote zelfstartdigheid die 
het werken in het buitenland in een kleine unit 
met zich meebrengt. 
V~~r de kosten van de uitzending, het periodiek. 

verlof en de repatriering bestaan adequate 
vergoedingsregelingen. Na terugkeer voigt, in 
onderling overleg, overplaatsing naar een van de 
kantoren in of buiten Nederiand. 

Een psychologisch onderzoek maakt deel uit van 
de selectieprocedure. 

Geinteresseerden verzoeken wij - bij voorkeur 
schriftelijk - eEin orienterend gesprek aante vragen 
bij het hoofd van onze af~eling Personeelszaken, 
Prinses Irenestraat 59, Amsterdam. 
Telefoon 020 - 5410 541. 

Amsterdam Arnhem Breda Deventer Dordrecht Eindhoven 's-Gravenhage Groningen Haarlem 
Heerlen Hengelo Hoorn Leeuwarden Middelburg Rotterdam Utrecht Zwolle Antwerpen Barcelona 
BTussel Dusseldorf Hamburg Londen Madrid Milaan Parijs Zug Zurich Bogota Buenos Aires Caracas 
Cura<;:ao Jakarta Montevideo New York Paramaribo Rio de Janeiro Salvador· Sao Paulo 

; 



· Aanjonge 
doctorandi economle 

teroverweging 
Jonge doctorandi economie (bedrijfseconomische 
richting) die erover den ken hun carriere in het 
accountantsberoep op te bouwen en daar met hun 
keuzevakken al rekening me~ gehouden hebben, 
wijzen wij op de mogelijkheden die ons kantoor biedt. 

Door expansie en de ontwikkeling van het diensten
pakket bestrijken onze qctiviteiten een steeds 
breder terrein: controle, automatiserings,
management- en andere bedrijfseconomische 
adviezen. Door eigen research en veranderde 
behoeften van onze clienten worden in onze neder
landse en inonze internationale praktijk nieuwe 
methodieken toegepast. 

Hierdoorontstaan nieuwe functies enworden aan de 
bezetting steeds hogere eisen gesteld. 

VanDi.en + Co staat open voor contacten met 
doctorandi economie die zich aangesproken voelen 
door de uitdaging, die het voorgaande inhoudt. 
Die hun intelligentie en creatieve vermogens 
gemotiveerd willen gebruiken ... het een pre vinden 
dat de aard en omvang van ons kantoor enerzijds 
de mogelijkheid bieden om op ~.~n ruim terrein van 
activiteiten ervaringen op te _h, terwijl anderzijds 
de organisatie overzichtelijk bliJft. 
SP.ecifieke eisen 'zijn": het vermogen snel en scherp 
te kunnen analyseren en formuleren en een goede 
kennis vande engelse taa!. Leeftijd tot 25 jaar. 

Plaatsing op een der kantoren in overleg. 
Na ~et behalen van het accountantsdiploma is een 
tijdelijke detachering op een buitenlands kantoor 
niet onmogelijk. 

Uw reactie, met relevante gegevens, gelieve u te richten aan ons 
Hoofd Personeelszaken; u ontvangt daarna een uitnodiging voor een 
persoonlijk gesprek. ~ . . 

VAN DIEN+CO .... Postbus 4200 - .. 1 009 AE Amsterdam - Tel. 020-910111 
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brink 
lOoekh·andel 

Jodenbreestraat 23 kamer 2386 
Amsterdam Tel.· 020 5254024 

lnvoe g en in udvcrtent i e Brinkmnns Boekhande l : 

Ian 5 teedman - ¥.arx after Sraffa 

The book Clrgues tha t the re ten s ion of Marx 1,5 value-magni tude 

analysis is Q major fetter on the development of a. materialist 

account of ..(;spital·i s t society. It end s with a scetch of a new 

framework for Ms ... xi s t political economy henceforward. This work 

.i 1 1 exi te the widest discuss ion amonp; economists everywhere. 

Marx a ft~r 5 raffa. is like]y to ~e a landmark in the subject. 

New Left Books 1977 pr'ije ca • . '" 42,05 

i-l...1 rten Toonder - HM 

In deze bundel zijn opgenomen : -de Hopes's 

-de Atlantier 

- het huilen Urg j e 

prij. f 15.90 

Malinvaud - Lectures on Micro-economic Theory 

The aim of thi s book is to help towarde: the understanding of 

micro-economic theory, parti cularly whero it concerne: general 

econollic equi librium. The structure ot the theory as well' as 

the motivation are being dealt with, but only passing relDarks 

about its practical relevance or about the percepts that ba.~ 

been deducted from it tor applied econo_ics have been made. 

North Hol l and 1977 prija ·ca . 152,00 

Peter van Straaten - Van Agt en de dingan die voorbij gaan. 

. Bak" ze maar weer bruin. prijs ! 7.50 

Dr. M.A.G. van Hearhaeghe - De afgunstmllatschappij 

In dit boek reageert de auteur op de zgn. progre8sieve ge-

8chritten waarin bij telle kritiek uit op ODze economische 

orda en waarbij hij aandringt op o.a •• eer in\(olDenabeleid en 

lIleer nil'elering op alle ::Ilogelijke andere gabied.D, even •• l 

zonder dat men de nadelen aryan aangeert of wi1 inzien. 

Stenfert Kroese. 1978 prijs ! 19.50 

EKONOMIE 

GEOGRAFIE 
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"TEN 

Aan aIle leden van onze Faculteltsqemeenschap 
-------------------------------------------

Dames en Heren. 

Omstreeks 12 aprIl worden weer de stembllJetten voor de verklezlngen 
van onze faculteltsraad verzonden. 

Evenals vorlg Jaar doe Ik een beroep op u om allemaal deel te nemen aan 
deze verklezlngen door Inzendlng van uw stembllJet, zodat de facultelts
raad als hoogste bestuurscollege van de facultelt ook een werkellJke 
afsplegellng van de faculteltsgemeenschap zal zlJn. 

Speclaal de studenten wlJs Ik erop dat als mlnder dan 35% van de stu· 
denten aan de verklezlngen deelneemt. nlet aIle studentenplaatsen In 
de raad bezet mogen worden. 
Voorkom dlt door uw stembllJet In te sturen. 
Als u helemaal geen keus kunt maken ult de aan de verklezlngen deel
nemende studentengroeperlngen stuur dan desnoods uw stembllJet blanco 
In. dan telt uw stem In elk geval toch mee voor dIe vlJf en dertlg 
procent. 

Rekenend op een hoge opkomst. 

~gachtp.nd. 
~\' . 
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GA STEMMEN 

E~n Rostra, twee ingangen ••••• 
Oit jaar hebben we deze bijzondere vorm voor de verkie
zings-Rostra gekozen. We hopen dat iedereen er zijn 
voordeel mee kan doen bij het bepalen van zijn/haar 
stem. 
Er zijn verkiezingen aan de orde vOor twee raden~ de 
Fakulteitsraad en de Universiteitsraad. In de Univer
siteitsraad worden dit jaar aIleen de studenten ge
kozen. De staf- en tas-Ieden zijn vorig jaar voor 
twee jaar gekozen en blijven dus nog een jaar zitten. 
In totaal zijn er voor onze Fakulteit 8 relevante 
verkiezingslij~ten. In volgorde van hun huidige 
grootte z1jn dl.t, voor de Fakulteitsraad: de "Akte
Groep Ekonomen" (AGE), de "Ekonomische Fakulteits
Belangen" (EFB), de "Partij van de Ekonomisten"(PvdE) 
de "TAS/PP-lijst" en de "Werkgroep Ekonomen" (WE). • 
Voor de Universiteitsraad is er voor de distrikts
zetel de lijst van de "AktieGroep Ekonomen" (AGE) 
en voor de 4 vrije zetels de "Algemene Studenten ' 
Ver~niging Am~terdam" (ASVA) en voor beide lijsten 
de Organ1eat1e Belangenbehartiging Amsterdamee 
Studenten"(Obas). 
Al deze organisaties/kiesverenigingen zijn zo vrien
delijk geweest al voor 1 maart hun bijdrage voor de
ze Rostra in te leveren. De verkiezingen vinden van
af 12 april plaats en duren tot 27 april. Op 16 en 
17 mei wordt de uitsalg bekend gemaakt. 

We willen iedereen oproepen om te gaan stemmen. Per 
slot van rekening wordt niet alles door minister Pais 
bepaald en hebbben beide raden vele (inhoudelijke) 
taken en bevoegdheden die van essentieel belang zijn 
voor het onderwijs. De opkomst bij de verkiezingen is 
ook van be lang omdat bij een te laag opkomstpercenta
ge er zetels onbezet kunnen blijven. Men bedenke zich 
hierbij dat blanco stemmen meetellen VOor het opkomst
percentage. 

- de redaktie -

PROCEDURE 
studenten 

De geleding "studenten" krijgen twee maal een verkie
zingsenvelop. E&n Tear de Fakulteitsraad. Men wordt 
verzocht hierop ~~n hokje rood te maken op ~en van de 
lijsten (of de kaart blanco terug te sturen). 
Een tweede envelop ontvangt men voor de Universiteits
raadsverkiezingen. De universiteit is ingedeeld in 7 
kiesdistrikten. Uit elk distrikt wordt ~en vertegen
woordiger glkozen. Voor deze verkiezing is een etembil
jet. Om echter de nadelen die verbonden zijn aan het 
distriktenstelsel weg te nemen is er ook nog een twee
de stembiljet voor 4 vrije zetels. Deze verkiezing 
verloopt via het systeem van de evenredige vertegen
woordigin~ Ook op dit stembiljet wordt men verzocht 
weer een ho~je aan te kruisen. 

staf en tas 

V~~r deze geleding is aIleen de verkiezing in de 
Fakulteitsraad aktueel. De frakties in~ Universiteite
raad worden namelijk voor twee jaar gekozen en dat is 
vorig jaar geschied. 



In de vorige Rostra reageerden Prof. 
Kessler en Drs.Morreau op een stuk 
van mij uit de Gioene (9-11-'77) en 

'de weergave daarvan door Piet de 
Vrije.Ik hoop maar dat de beide do
ceriten hun deskundigheid nog een 
keer in,de diskussie willen werpen, 
want ik ben het op een paar cruciale 
punten niet met ze eens. 
Dat betreft a l lereerst de konkurren
tieverhoudingen in het Nederlandse 
bankwezen,waarvan zowel Prof. Kessler 
als Drs.Horreau een naar mijn idee 
wat te rooskleurig beeld geven.Dat 
betreft verder het standpunt van Drs. 
Horreau dat dePostbank haa~ aktivi
teiten moet beperken tot dienstverle
ning aan partikulieren ("retailban
king") en van kredietverlening aan 
bedri jven (",iholesale-banking") verre 
dient te blijven.Het derde punt is 
dat v,an de "stille reserves",waarvan 
beide docenten benadrukken dat die 
officieel zijn toegestaan.Dat neemt 
mijn bedenkingen helaas niet we~. 
Te nslotte ga ik nog wat opmerken over 
"de macht van de bankenH,het thema 
dat in elkediskussie over het funk
tioneren van het bankl-iezen onherroe
pelijk (en terecht) opduikt. 

Hoe levendig is de konkurrentie in het 
Nede rlandse bankwezen?De bedrijfstak 
wordt gedomineerd door het kwartet 
ABi·; ,A;'1RO ,RABO en 1mB. Drs.Horreau 
spreekt in dit verband over "het oli
gopolistiese karakter van de be lang
rijkste markten waarop de banken ope
reren". Nu i~ het inderdaad niet ge
rechtvaar,pigd ui t het bestaan van een 
oligopolie meteen maar af te leiden 
dat er dus ook kartelvorming optreedt. 
WeI is het zo,~at in een oligopolis
ti~se situatie makkelijker stappen 
in de richting van "gecoordineerd ge
drag"gedaan wor'den. Vooral als he t 

" alternatief een bittere konkurrentie
slag ,en de daarvan te verwac h ten 
positieverbetering v~~r he t aktie
voerende bedrijf gering is. 
Volgens mij is er met name in de 
"retail"sektor sprake van een steeds 
verder gaande ontwikkeling in de 
richting van rrgecoordineerd gedrag". 
De s lag om de beste vestigingsplaat
sen is prakties voorbij.Belangrijke 
uitbreidingen van de dienstenpakket
ten die de banken aanbieden zijn niet 
meer te ~erwachten.Op het gebied van 
rentevergoeding en tarieven he erst 
er een bepaald opvallende rust in ons 
bankwezen.En waarom zouden ze oak? 
Ik weet niet of de banken feitelijke 
kartelafspraken maken,misschien is 
dat niet no dig omdat iedereen zo wei 
de me~st wenselijke gedragslijn ziet. 
In dit verband yond ik het bepaald 
op'merkelijk ' te horen dat de ABN-top
man' Batenburg in het (semi-)openbaar 
de sterk op retailaktiviteiten gerich
te RABO komplimenteerde omdat ze zo 
netjes de marktleiders (ABN en AMRO) 
voIgt. 
Op het geb ied van de kre,dietverlening 
aan bedrijveh is de konkurrentie tus
sen de banken duidelijk veel sterker. 
Al is het maar om:iat de' RABO en de 
NMB hun oorspronkelijke stellingen 
(krediet,verlenine aan boeren en land
bouworganisaties c.q. middenstanders) 
verlat,en hebben en nu ook het grotere 
werk aanpakken,terwijl ABN en AMRO 

Ben reaelie "an Sander Kooistra 

zich omgekeerd nu ook op het midden
standskrediet geworpen hebben.Dit is 
natuurlijk oOk een terrein waarop het 
zeer de moeite loont om klanten van 
elkaar af te pikken. 
In hoeverre de vestigingen van bui
tenlandse banken de konkurrentie op 
de "wholesale-markt"versterken (dat 
is de enige markt ,,,aarop ze aktief 
zijn)kan ik niet helemaal overzien, 
maar ik heb het idee dat die banken 
zich voornamelijk bezighouden met kre
dietverlening aan nederlandse vesti
gingen van bedrijven uit hun moeder
land,en dat ze zich daarbij sterk op 
eurovaluta-transacties richten.De 
konkurrentie aanjagen zouden die ban
ken pas als ze zich aktief met de 
financiering van nederlandse bedrij
yen gingen bezighouden,en ik geloof 
niet dat dat tot dusver enige omvang 
Van betekenis heeft aangenomen. 

postbank 
Het wetsonhierp over de Postbank,af
komstig van DUisenberg,is door de 
huidige regering nog altijd niet Qve'r
genomen.'daarschijnlijk is achter de 
schermen een gevecht gaan~e over de 
manier waarop dit wetsontwerp gewij
zig~ zal vaan worden. De kontakten 
van de bankiers met CDA en VVD zijn 
altijd bijzonder goed geweest,en ze 
zijn er zeer op gebrand de toekomsti
gs Postbank zoveel mogelijk commerci
els mogelijkheden te onthouden.De 
argumenten die daarbij >!orden gehan
teerd zijn door Drs.Morreau nog eens 
deskundig op een rijtje geze t.Ze kun
nen mij niet overtuige n, me t name om
dat he t niet zozeer argumenten te gen 
de Pos tbank zijn,als ,,:el argumenten 
tegen de argumentatie v66r de Postbank 
die in de Memorie van Toelichting 
wordt gegeven. 
Natuurlijk is het waar dat in die MvT 
het h.oofdpunt: dat 'de minister de Post
bank wil om de oligopolisering in het 
Banbiezen zo niet tegen te houden, dan 
tochte kontroleren,onvoldoende uit de 
verf komt.In plaats daarvan wordt het 
accent sterk op de bedrijfsekonomiese 
argumentatie gelegd,een argumentatie 
die op zich trouwens best aanvaardbaar 
is.Het i, duidelijk dat met het per
fektioneren van het bankgiro-systeem 
de specifieke funktie van de post giro 
dreiet te worderi aangetast.Dat temeer 
omdat de PCGD (evenals de Rijkspost
spaarbank)in een keurslijf van "ie tten 
zit dat slagvaardig reageren op nieu
we ontwikkelingen zeer bemoeilijkt. 
Be i de instell ingen samenvoegen en er 
een algeme ne bank van maken is daar 
een uitstekende oplossing voor.Waar
om d ie Post bank g~en bedrijfskrediet 
z~u mogen verstrekken is mij ook uit 
het stuk' van drs i10rreau helaas niet 
duidelijk geworden.Zijn voornaamste 
argument lijkt te zijn dat er niet 
te veel konkurrentie mag komen,maar 
hij vermeldt niet waarin dat teveel 
dan tot uitdrukking zou komen. 
En als in de opmerking van Prof. 
Kessler over de "open deur politiek" 
van de Nederlandse Bank goed begrepen 
heb leeft ook daar niet de angst dat 
de Post bank chaos in ons banbJezen 
teweeg gaat breneen. 

stille reserves 
ves" mogen kweken via sterk versnelde 
af~chrijvingen is mijns insziens niet 

Het feit dat de banken "stille reser
te rechtvaardigen met het argument 
dat zo verliezen "stil" vereffend 
kunnen "iorden.Ten eerste vraag ik mij 
gezien bijvoorbeeld de gang van zaken 
rond KSH af wat er weI niet moet ge
beuren v~~r de banken een verlies 0p
lopen dat niet zonder moeite via de 
normale reserver ingen of voorzieningen 
af te boeken zou zijn. 
Ten bieede vraag ik mij af waarom die 
stille reserves zo groot moeten zijn 
als ze blijkbaar zijn (eezien de be
richtgeving over de ' manier waarop 
ze gevormd worden hebben we het hier 
over honderden miljoenen,zo niet mil
jarden:- • 
Ten derde vraag ik mij af wie de vor
ming en de omvang v~n deze stille re
serves kontroleert,en wie er bekijkt 
wat ermee gedaan wordt.Als de AMRO een 
tot de stille reserves behorend pand 
in de Nes verkoopt,wordt dan de winst 
"ge\oJi t."? 
Ten vierde vraae ik mij af waarom de 
banken,als die stille rese,ves dan 
echt zo nodig zijn,niet wat meer met 
'di t insti tuut adverteren ("Di t jaar 
hebben wij weer fidem zoveel aan on
ze toch al vertroUloiemiekkend ruime 
stille ~eserves kunnen toevoegen"~ 
Tenslotte-niet dat er niet nog een 
rij van dergelijke vragen branden op 
mijn tong-zou ik eigenlijk ook graag 
willen begrijpen waarom de grootte 
van de stille reserves van de ene bank 
voar de andere verborgen moet \·/or-
den gehouden.Is het soms zo dat de 
machtsverhoudingen,en de "performance" 
in een bepaald jaar,pas exakt te bepa
len zijn als je de omvang van,en de 
toevoeging aan de stille reserves weet? 

macht 
Als je in de plaatjes uit "Graven naar 
Hacht" die banken zo als spinnen in 
hun web tUBsen de bedrijven ziet zit
ten lijkt het heel wat.Als je goed 
bekijkt wat dubbelfunkties eigenlijk 
betekenen blijft van dergelijke sche
ma's helaas niet zo verschrikke lijk 
v eel over.lk ge loof aan de andere kant 
nou ook weer niet dat de r ge lijke re
laties tussen de banken en bedrijven 
niet de moeite waard zouden zijn om te 
bestuderen.Het punt is alleendat per
sonele relaties pas echt goed in te 
schatten zijn als je weet wat voor 
ekonomiese relaties erachter zitten. 

vervolg op pag. 5 

ingezondon medodelin g 

AIBSBC 

A.I.E.S.E.C. org~n iseert: 

Eon informat ieda g over het 801-
li c it e ren. Uo ze dag wordt gehou
den op 26 april en zal de gehele 
dag duren. 
Vaor informati e kunt u terocht 
op ons kan toor kamer 2357, tel. 
525.403~. U kunt zich hier oak 
opgeven (liufst zo snel moge
li jk ). De kantooruran zijn: 
ma, wo, vrij dag van 15-17 uur. 
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'T FRETILIN VECHT HOG STEEDS 
Meer dan 400 jaar hebben de Timorezen het kolonialisme bevochten. In 

1511 waren het de Portugezen die voora1 om het sandelhout interesse 

hadden in Timor. Honderd jaar la'ter arriveerden de Nederlanders die 

meteen met de Portugezen de strijd aanbonden om de kontrole over het 

sandelhout. 

De geschiedenis van Timor is er een van bevrijdingsstrijd en bloedige 

onderdrukking. Tijdens de tweede wereldoorlog werd een tweede ~igen

schap Timor noodlottig; narnelij k z' n str'ategisch be lang voor met name 

Australii. Nederlandse en Australische s o ldaten vochten tijdens WO II 

op Timor tegen de Japanners., 

Na de tweede wereldoorlog gaan er nog een drietal andere aspekten 

spe l 'en die vooral voor de Verenigde Staten en Australie van belang 

zijn en die de achtergrondvormen van de Indonesische inval op Oost

Timor vanaf eind 1975. geze inval betekent een ware volkerenmoord die 

tot op de dag van vandaag voortduurt. Een onlangs gepubliceerde brief 

maakt melding van: "De Indonesische bommenwerpers ,stoppen geen dag". 

De Indonesische invasie was een 
reaktie op de nog geen maand eer
der uitgeroepen onafhankel i jk
heid van Oost-Timor door het Fre
tilin. De val van het fascisti
sche 'bewind in Portugal maakte 
de koloniale onderdrukking door 
de Portugezen niet langer houd
baar. In 1975 roept het Fretilin 
de onafhankelijkheid uit. V~~r 
de inval in 1976 hadden de Indo
nesische generaals eerst de (hei
melijke) steun van Amerika en 
Australii verkregen. Deze heeft 
zich gedurende de oorlog steeds 
materieel uitgedrukt in financi
ele en militaire hulp. 
Dr,ie redenen zijn te geven voor 
de barbaarse metode die gekozen 
is om Oost-Timor als 27e provin
cie in te lijven bij Indonesii. 
a) De olievoorraden in en rond 

. Oost-Timor. Sinds 1976 zijn er, 
aan (Australische) oliemaat
schappijen vele licenties uitge
geven. 
b) Het militair strategische be
lang. VoorAmerikaanse atoom
onderzeeirs zijn er slechts twee 
routes van de Stille naar de In
dische Oceaan. Een langs Oost
Timor en de andere om Zuid-Aus
tralie, die echter veel langer 
is. 
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TIMOR BROSJURE 
Het Komite Indonesie heeft ter 
gelegenheid van de Cost Timor 
akties een brosjure over de strijd 
van het FRETILIN uitgebracht. 
In de brosjure wordt de strijdwijze 
van het FRETILIN toege1icht, de 
militaire ontwikkelingen in het 
afgelopen jaar staan beschreven 
en de toespraak die Mari Alkatiri 
minister van Buitenlandse Zaken 
van de Demokratiese Repub1iek 
Cost Timorhield voor de algemene 
vergadering van de Verenigde Naties 
op 3 november 1977. 
De Neder1andse wapenleveranties aan 
Indonesie worden uitgebreid onder 
de loep genomen. 
De brosjure is te bestellen bij 
het Komite, door 4,20 gulden 
(inklusief porto) te storten 
op giro 3065720, o.v.v. Timor 
bros jure 

c) Een derde reden is een poli
tieke. Sinds Vietnam, LaOs en 
Cambodja buiten de Amerikaanse 
invloedssfeer zijn geraakt wordt 

I Suharto door het Pentagon gezien 
als de verdediger van de Vrije 
We'reld. Een onafhankelijke repu
bliek Oost-Timor, zoals die in 
1975 werd gevestigd, was toen 
hoogst onwelkom. 

ekonomie 
Oost-Timor is ekonomisch gezien 
extreem onderontwikkeld. De over
grote ine,erderheid van de bevol
king leeft op hee platte land en 
verbouwt mais en rijst voor ei- I 
gen konsumptie. Naast olie zit 
er waarschijnlijk ook koper, 
goud en mangaan in de grond. De
ze werden echter pas de laat'Ste, 
jaren geexploiteerd. De export 
bestond voor ruim 90% uit koffie. 
De produktie was voornarnelijk in 
handen van de ' Portugezen. In 1970 
narn Nederland 36% van de, totale , 
export van de koffie af. 

OOST-TIMOR a 

INDONESIE 

In de afge10pen periode is er 
een uitgeb'reide steuna ktie op 
'gang gekdmen voor het Freti1in, 
de bevrijdingsbeweging van Oost
Timor. Een kampagne waarvan het 
geld' o.a. zal worden besteed om 
een permanente VN-vertegenwoor
diging in New York te kunnen be
kostigen. En verder voor het in 
stand houden en verbeteren van 
de radioverbindingen van Oost
Timor met de buitenwereld: Radio 
Maubere . 

Het BNP van de ' bevolking bedroeg 
ongeveer 50$. Olie-concessies 
werden pas si~ds 1972 uitgegeven. 
De eerste 'aan Australische be
drijven. In 1974 kwamen daar ook 
enkele uit de Verenigde Staten 
bij. In 1975 werd,. bekend dat een 
conglomeraat van 'J,apanse maat
schappijen voor '180 mi1joen dol
lar aan ontwikkelingsprojekten 
op wilden gaan zetten. , lets wat 
een Japanse kontrole van de Oost
Timorese ekonomie zou hebben be
tekend. 

nederland 
De oorlog die Indonesie op Oost
Timor voert is erg kostbaar. Er 
zijn op dit moment zo'n 50.000 
Indonesische militairen op Oost
Timor. Sinds 1967 heeft het Su
harto-regiem meerdan 1,5 miljard 
dollar ekonomi,sche en 94 miljoen 
dollar militaire hulF gehad. 
Hierbij kwam nog een 'extra gift 
yan 54 miljoen in 1976. Vee1 van 
deze hulp loopt via de welbeken
de IGGI-konferentie. Zonder deze 
hulp zou Indonesie niet in staat 
zijn de oorlog tegen Oost-Timor 
te voeren. In Nederland hebben 
alle linkse partijen zich uitge
sproken tegen "ontwikkelings"
hulp aan Indonesie. Dit heeft 
echter tijdens de regering Den 
Uyl niet geleid tot stopzetting 
ervan. De houding van de Neder
landse regering en aanzien van 
het onafhankelijkheidsstreven 
van Oost-Timor is zeer negatief 
geweest. , 
Zo wordt op 12 december 1975 in 
de algemene : vergadering van de 
V~renigde Naties een voorste1 
van Portugal aangenomen waar in 
de Indonesische invasie' op Oost
Timor krachtig veroordeeld wordt 
maar Nederland onthoudt zich va n 
stemming. 
In juni 1976 komt Ramos Horta 
naar Nederlana. Hij is minister 

r vervolg op page 5 
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OOST-TIMOR 

van buitenlandse zaken en voor
lichting van de door het Freti
lin in 1975 uitgeroepen Demokra
tische Republiek Oost-Timor. Hij 
wil tijdens zijn bezoek een me
morandum (een aanklacht tegen de 
Indonesische agressie) aanbieden 
aan de leden van de IGGI-konfe
rentie. Minister Pronk, voorzit
ter van de konferentie, weigert 
di t en wil Hort~ zelfs niet ont
va ngen . 
Een motie in de ?Weede Karner 
waarin erkenning wordt gevraagd 
van de Demokratische Republiek 
Oost-Timor zoals die werd ge
sticht na het vertrek van de Por
tugezen , wordt alleen gesteund 
door de PSP en de CPN. 

vervolg van pag. 3 
BANKEN 

Onder z ~ek naar de ve r s trenge1i ng tus 
sen banken en bedrijfsleven moe t dus 
niet bij pe r s onen beginnen , maar zou 
daar bes t wel ee ns b i j uit k unne n ko 
men . De ban ken nemen een cent r a l e plaat 
in onze ekonomie i n , en hebbe n ee n zeer 
grote invl oed o p het bedrij fsleven. 
Het feit dat ze beslissen ove r het al 
dan niet ver l ene n _c . q . opzeggen van 
krediet ~s daar bij maar een van de ba
ses voor hun ma cht , zij het ee n zeer 
belangr-ijke.Dr s . Horreau merk t op dat 
tot " opze e ging va n kredieten b i j s l echt 
gaande bedrijve n v ee l al niet zomaar " 
za l wo r den. ove r gegaani dat y o nd ik ook 
e e n log i es ve r haa l ( v~n een kal~ kikke r 
is Het kwaad veren plukken)t ot ik hoor 
de dat de banken eigen onderzoeksburo ' s 
hebben om de to ekoms t ige gang van. za
ken ~n cie dive r se bedrijfstakken te 
voorspel l en . Dat dient du s om te voor 
spel l en welke kik~e rs kaal zullen wor 
den . Op ba s is van de rge l ijke analy s es 
i s de kred iet r ui mt e van een g r oot a a n
tal met~albe~ri jfjes de af ge l open ja
ren ingetrokken . Gevo l g : fa ill issementen , 
s l uitinge n. Wat na tuurli jk de r appo r ten 
be ve stigde . Ik zou geen bezwaar heb ben I 

tegen een n ieuwe bank die bij z i jn be 
leid van i et s ander e krite ria u i t g ing , 
zelfs als dat incident eel een st r op 
op l e v e r de ._ 

San de r Ko oistra 

anno 1978 
Al voor de ornwenteling in Portu
gal was de bevrijdingsbeweging 
aktief op Oost-Timor. De voedsel
produktie werd in de door haar 
bevrijde gebieden verhoogd door 
het opzetten van kooperaties. De 
medische diensten werden uitge
breid. Ook krijgt het onderwijs 
veel aandacht. In sornrnige stre
ken werd het analfabetisme te
ruggebracht van 98% tot 50%. 

onveilig 
Nu heerst er op het eiland een 
absolute onveiligheid. Er is 
voortdurend vrees voor willekeu
rige arrestatie. De vrijheids
strijders hebben zich in de ber
gen teruggetrokken en de hele 
jeugd van Oost-Timor (dertig 
procent ·van de bevolking) heeft 
zich daarbij aangesloten. De 
schuilplaatsen worden echter dag 
na dag gebombardeerd terWijl acht 
tot twaalf helikopters in de 
lucht zijn om verzetsstrijders 
op te sporen. 

Suharco zoals de Indonesische 
s t udenten hem d en, het symbool 
1;;'-:: ... i.!i t a ire eo f eof! .:tl p. "I~cht. 

De brief uit Oo~t-Timor die on
langs gepubliceerd werd en waar
ui t ik al eerder ci teerde besluit 
met een beroep op de wereld om 
op te komen voor de vrijheid van 
het Oost-Timorese volk ..... 

PdV 

EN TOEN ZEI DIE ANDER: 

l<'eZ~ OF 

Pro!-. Verburg treedt. af als voorzitter van de Faculteitsraad als 
semesterblokken komend jaar worden inGevoerd, omdat dan o.a. de 
studiegids veranderd moet worden. 
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SES - SOS -
* beurzen a huisvesting * 

SES = SOS. Deze letterkombinatie moet ongeveer worden vertaald met: het is 

met de ~ociaal ~konomisc~~ituatie van studenten niet al te best gesteld. 

Onder de Sociaal Ekonomis.che·, Situatie van studenten valt zo'n beetje alle s 

wat te maken heeft met de materiele voorwaarden waaronder je studeert. 

Hierbij kan men denken aan de pil die in het ziekenfondspakket zou moe ten 

tot het te lage bouwvolume voor jongerenwoningen. 

De studentenbonden, waaronder de ASVA, hebben in april een campagne gepland 

waarin. vele van deze zaken aan de orde zullen worden gesteld. We zullen 

drie punten die ook veelvuldig op onze fakulteit worden besproken in dit 

artikel toelichten. Het eerste betreft het beleid van de Dienst Studenten 

Huisvesting. Het tweede de problematiek rond de jongerenhuisvesting en 

nieuwe ontwikkelingen hierin. Het derde punt heeft be trekking op de fnko

menspositie van studenten. Nog steeds is er geen nieuw studiefinancierings 

stelsel. Het plan wat de Aktiegroep indertfjd· in de ASVA heeft voorgesteld 

heet nu "LOG-plan". Dit plan· biedt een· reeel alternatief voor een goed 

beur%enstelsel en maakt nog altijd onderdeel uit van de diskussie. 

Ui t te rekenen val t da.t door sommi
gen f400,- (op jaarbasis) te veel 
aan woonkosten is betaald door 
"wanbeleid" van de Dienst Studenten 
Huisvesting. Deze dienst die vanuit 
het College van Bestuur de verant
woordelijkheid draagt voor het be
heer van de studentenhuizen heeft 
een aantal fouten gemaakt. Aller
eerst zijn in berekeningen voor 
door student en te betalen service
kosten, onzorgvuldigheden ge.lopen. 
Op de Zilverberg bijvoorbeeld hebben 
studenten jarenlang betaald voor 
service die ze niet kregen. Bewoners 
van het Looyershofje betaalden wa
tergeld voor een naburige autowas
serette. Het bewonerscomitee van de 
ASVA heeft berekend dat sommigen 
f300,- per jaar te veel betaalden 
door deze onzorgvuldigheden bij 
de DSH, Ook de laksigheid bij de 
DSH met be trekking tot de door de 
Gemeente toegezegde huursubsidie 
leidde tot schade. De DSH zou ad
ministratieve steun moe ten verle
nen bij aanvragen voor huursubsidie. 
Dit bleef echter achterwege. Bewo
ners die op een of andere manier 
zelf gegevens los wisten te krij
gen hebben weI subsidie ontvangen. 
lit scheelde studenten in Die~en 
1 120,- per jaar. Het wanbeleid van 
de DSH zou ook blijken uit de vele 
huurwijzigingen die sommigen kregen, 
soms zelfs tot 8 maal per jaar toe. 

kamers 
In Amsterdam Z1Jn 30.000 a 40.000 
woningen voor jongeren nodig om de 
woningnood voor deze categorie op 
te lossen. Het vorige kabinet had 
een landelijk programma om in twee 
jaar 10.000 "van Dam-eenheden" te 
bouwen. Dit zijn woningen voor jon
geren en andere alleenstaanden en 
kleine gezinnen. Er zijn slechts 
1500 van deze eenheden gerealiseerd • . 
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In Amsterdam is er ruzie in de PvdA 
wie er nu schul dig is aan het feit 
dat er in de hoofdstad te weinig 
aan jongerenhuisvesting is gedaan; 
Kuipera de PvdA-wethouder of van 
Dam/scheafer als verantwoordelijken 

Nu het einde van het kursusjaar 
weer in zicht komt, betekent dat 
voor sommigen ook het einde van hun 
geld. 
Dit verklaart enerzijds dat de so
ciaal ekonomische positie, zoals dat 
tegenwoordig heet, voor studenten 
weer in de belangstelling staat. 
Een andere verklaring is het feit 
dat minister Pais binnenkort moet 
gaan beslissen over de normen ter 
toekenning van de studiebeuTzen 
voor 78/79. Ook speelt de proble
~atiek van de jongerenhuisvesting 
een rol. De ellende valt weer te 
voorzien als straks de nulde-jaars 
komen zgeken naar kamers. Het Ste
delijk Overleg Jongeren Huisves
ting (SOJH) heeft in de maand 
maart de hele binnenstad volge
plakt met affiesjes o~ op zo'n mi
nier de woningnood onder jongeren 
onder de aandacht te brengen. 
De AS VA is gestart met het ver
spreiden van een serie Sociaal E
konomische Bulletins. Hierin staat 
naast informatie over huisvesting 
veel te lezen over de studiebeursen. 
Rond het thema van de studenten
inkomens bereid de ASVA een aantal 
diskussiebijeenkomsten in april 
voor. Deze· zo.uden een vervolg moe ten 
zijnop de enquete naar de finan- . 
ciele positie van de studenten, 
waarvan de uitslag dan uit de com
puter moet rollen. 
Voor degene die verder geinteres
seerd zijn in de problematiek zo
als die in dit artikel naar voren 
wordt gebracht, is er het verzoek 

' zich te wenden tot de AS VA of de 
AGE. Vooral mensen die zich wat 
verder willen verdiepen in de stu
diefinancieringsproblematiek zijn 
er van harte welkom. Werk voor 
ekonomen dUB. 

op het ministerie van Volkshuisves_ 
ting. 

sojh 
Het Stedelijk Overleg Jongeren Huis
vesting (SOJH), waarin ook de ASVA 
meewerkt, heeftinmiddels plannen 
gemaakt om op korte termijn een 
aantal problemen te kunnn op lossen. 
In 1975 werd het . woonrecht voor 
jongeren vanaf 18 jaar officieel af
gekondigd. In Amsterd~m werd dit 
gevolgd door ee·n inschrijvingsperi
ode voor woningzoekenden vanaf 18 
jaar. Het SOJH spreekt in dit ver
band van een "nep-inschrijving". 
De inschrijving heeft namelijk nooit 

tot woning-toewiJzing geleid. Nadat 
onder andere het SOJH een plan tot 
verbetering had opgesteld, is wet
houder Kuipers zelf met een voor
stel gekomen. AIle woningen met een 
huur tussen f50,- en f80,- per 

vervolg op pag. 7 
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Het boek van den Haan is in de boekhandel en bij de SEF te verkrijgen 
a f 1&50 (bij de SEF korting) of door storting van dit bedrag op post
giro 2069977 t.n.v. SUA Amsterdam onder vermelding van "den Haan". 

vervolg va n pag. 6 
SES = SOS 

maann zouden vrijgesteld moe ten 
worden eok voer jongeren. Volgens 

'Kuipers zou dit 1200 woningen per 
jaar opleveren. Velgens het SOJH 
zeuden het er enke l e honderden min
der zijn, die dan nog (overigens 
tere~ht) met ouderen eedeeld moe ten 
worden. Hl erdeo r zou de maatregel 
nlet meer zij n da n de welbekende 
druppe l ••••• 
Het SOJH had zel f voerResteld aIle 
won ingen tussen 150 ,- en 1130,- per 
maand veor jongeren open te stellen. 
) e leeftijdsgrens voer toe kenning 
zeu dan per j aar omlaag moe ten. Nu 
l igt die bij 25 jaar. Volgens het 
SOJH-plan zou dit elk jaar verlaagd 
moe ten worden van 25 naar 23 naar 21 
naa r 19 en ten sl otte naar 18 jaar. 

beurzen 
Onlangs werd door een brief van de 
studentenartsen aan Pais weer eens 
onderstreept dat het huidige studie
finaneieringssysteem zeer sleeht is 
voor de studenten (zie Folia begin 
,,·aart). Ger Klein heeft het gepres
teerd om 4 jaar lang de kritiek 
hierop te omzeilen door te .beloven 
dat er een nieuw, beter stelsel zou 
kemen. Maar van die belofte kwam 
jaar op jaar niets tereeht. Na 4 
jaar is hij ertoe overgegaan een 
Begin te maken met een enkele ver
betering van het huidige stelsel, 

De "bijdrage-vrije-voet voor het 
ouderlijk inkomen", die me de van bc
lang is voer de onafhankelijkheid 
van de student ten epziehte van 
z1Jn ouders, werd extra verhoogd. 
Maar de bijdrage vrije voet per fis-

eaal kind is in ditzelfde jaar min
d~r gestegen dan het jaar ervoor. 
De laatste door het LOG gehouden 
inkomensenquete (uit 1973) toonde 
aan dat de helft van de studenten 
genoodzaakt was naast de studie te 
werken. Sindsdien is er aIleen maar 
bezuinigd op de studenteninkomens. 
Men herinnere zieh de rel die ont
stond rend de stiekeum ingehouden 
f 90.000.000,-. Dit verklaart onder 
andere de vele klaehten die bij 
deka nen en de ASVA binnenkemen. 

LOG-plan 
Voor komend kursusjaar zijn er geen 
maatregelen getroffen voor invoering 
van een nieuw stelsel. Dat betekent 
dat het eude stelsel weer een jaar 
gehandhaard blijft. De ASVA vindt 

Onlangs k,.am bij de SUA een boek uit, 
"r'loedernego t ie en grate vaort tl getiteld, 
hct is een studie over de expansie van 
het Hollandse handelskapitaa l in de 15de 
en de 17de eeuw. Het is ge schreven door 
Hans den H~an . Het is het ee rste boek i n 
een serie van drie -delen over de soci aal 
ekonomiese ge schiedenis van de H8publiek 
in dez e eeuwen , met name de pe r i ode van 
1570 tot 1630.08z" boek"n zijn hal ge
volg v,an dG workzaamhcden van hot ondRr
zoeksproject "Ilet lor der zeevaart " (een 
boek van vandel), dat in fo bruar i 1972 
aan het Jnstituut voor Neerlandistiek 
van de UvA is ges tar t • 
He t boek ste l t een groo t aantal aspekten 
van de r'~ oordnedcrlandsD zeevaart en zee
handel mee r of minder u i tgebre i d aa n de 
orde.Vaaral de ak t iviteiten van de Vcr
oni9d,,, Dostindische Compagnie worden be
sproken, a l sook hat belon g van de stad 
Amsterdam in ue toenma li ge ~andn l sakt i-
vi teiten . 
[en groat bazwaa r van het boek vond ik 
de enormp hoeveelhe id namRn, cij f ers etc. 
waardoer het gehee l wat saai word t on 
ik ben dan oak halv erw~Qe gestop t en heb 
mol r raa t plezior dc vel e prachti g8 DU

de zeekaarten zitten beki jken die eri~ 
staan. 
\Ioor de plant jeskijkers andl' r u zeker 
r.8n 8onbevelertje, de r eo t is wnt taaio
re k ~l st. 

dat in dit geval de toekenningsnor
men dan eindelijk eens fundamenteel 
aangepast moe ten worden. Bovendien 
moet dat in redelijk overleg gaan. 
Niet in een geheim overleg tussen 
Groningen en Den Haag. 
Maar ook is duidelijk geworden dat 
Pais voor het plan-Klein een aan-tal 
versleehteringen in petto heeft. Nu 
is het plan-Klein nooit zo positief 
door de studentenva kbonden beoordeeld. 
WeI waren er enkele positieve punten: 
meer onafhankelijkheid van de euders 
en een basisbeur's voor iedereen. Maar 
veoral de rentedragende leningen en 
de lage maxima zijn sleeht ontvangen. 
Het LOG heeft aangegeven dat het 
plan Klein "een aantal wezenlijke 
versleehteringen zal inhouden voor 
alle en in elk geval de laagst be
taalden. 
Op onze Fakulteit is de eerste aanzet 
gegeven voor een alternatief ptan 
voor de studiefina neiering. In Rostra 
51 presenteerde de AktieGroep Ekono
men dit nieuwe stelsel. Ze berekende 
dat dit stelsel niet veel duurder 
hoefde te zijn. Door de vele Voor
delen die dit stelsel (wat later 
"LOG-plan" is genoemd) bood , werd 
het door een aantal politieke par
tijen en andere organisaties ge
steund. Het is eehter de vraag voor 
welke partijen dit toen een .erkie
zingsstunt is geweest en welke het, 
tot in de Tweede Kamer toe, hard 
zullen maken. 

PdV 
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Jan van Amstel: Je uitmonstering is 
toch weI belangrijk: geen ~apotte , kle
ren is weI het minste, en ach, een 
keurig pak kan voor een keer ook geen 
kwaad. Als je eenmaal aan het werk 
bent, hoef je je daar meestal niet 
aan te houden. Het is d~~rom be lang
rijk, omdat voor zo'n man van perso
neelszaken de eerste indruk, je per

,soonlijkheid, erg belangrijk is. Vaak 
is hij niet deskundig op jouw gebied; 
toch heeft hij een grote invloed 'op de 
beslissing om je al dan niet aan te 
nemen. 

Jan van den Tempel: Een, ander belang
rijk punt is, om als het even kan die 
sollicitatiebrief te ,omzeilen. In veel 
advertenties staat nl. een telefoon
nummer vermeld, waar je inlichtingen 
kunt inwinnen over de betreffende baan. 
GewQon opbellen, je naam staat dan ge
noteerd en wellieht is het mogelijk om 
meteen een afspra'ak voor een gesprek 
te maken. 
Een ander pURt,wat eigenlijk nauwelijks 
uitgesproken wordt, maar wat volgens 
mij weI vaak een rol speelt, is dat het 
belangrijker is om aan te geven dat je 
in zeg vijf jaar bent afgestudeerd en 
daarnaast allerlei neven-aktiviteiten, 
studenten,beweging, bestuursfunkties 
e.d. hebt ,vervuld, dan dat je kunt aan
tonen weI in de gevraagde funktie op
geleid te' zijn, maar er ' weI tien jaar 
over gedaan te hebben. Studieduur is 
een genadelo,os kriterium. Cijfers zijn 
dan veel minder belangrijk. 

skriptie 
Wat ,ook niet ondersehat mag worden, is 
de skriptie. In feite wordt hiermee pas 
voor het eerst tijdens je studie een 
zeer individuel~ prestatie, l1een proeve 
van je kunnoen" verlangd. Daarmee ga je 
je ook echt realiseren, waar je nu mee 
bezig bent. Bovendien kweek je zodoende 
een ,stuk zelfvertrouwen. 
Allerlei vaardigheden, sehrijfvaardig
,heid al 9f , niet opgedaan in de studie, 
klinken in de skriptie door. Het onder
werp van de skriptie kan belangrijk 
zijn bij een' sollicitatie. Heeft de 
skriptie betrekking op 'het werkveld, 
waar je sollieiteert, dan is het' hele
maal niet gek om in de juiste fase van 
de sollicitatieprocedure je skriptie 
onder ' de aandacht van de andere partij 
te brengen. 

Jan van Amstel: In feite ben je als sol
licitant helemaal rechteloos. Je wordt 
als het ware voor deleeuwen geworpen. 
Kijk, eisen stellen bij een sollie ita
tie is er niet bij, wanneer je weet dat 
er v~~r jou twintig anderen staan te 
wachten. En bovendien, v~~r zaken als 
arbeidsvoorwaarden, salaris e.d. zijn 
er pressiegroepen, zoals vakbonden. 

vra,en 
Jan van den Tempel: Mijn ervaring is, 
dat eerst het sollicitatieformulier 
even doorgelopen wordt op de persoon
lijke gegevens en dat daarna wat ver
teld wordt over het bedrijf en de ' funk
tie, die openstaat. 
De samenstelling van het vakkenpakket 
wordt daarbij nauwelijks bekeken. 

tests : 
Over psychologische tests doen allerlei 
kritieken de ronde, meestal negatieve. 
Niet aIleen de overheid bedient zich 
hiervan, maar ook talloze, meestal gro
tere', bedrijven. Kern van de 'kritiek is 
meestal niet als zouden met de test 
g~en k'"aliteiten vastg~steld kunnen 
worden, maar weI hoe de resultaten ge-
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interpreteerd worden. Bij de overheid, 
met name 'bij het ' Ministerie van Buiten
landse Zaken, van Economische Zaken en 
van Financien, vaart men blind op het 
advi~s van de Rijks Psychologische 
Dienst. Bij andere ministeries speelt 
dit advies vaak een ondergeschikte rol. 
De beruehte "karakter boom", de vlek
kentest en de handschriftbestuder!ng 
worden niet 'overal als even relevante 
meetkriteria beschouwd. " 

Jan van Amstel: Zelf heb ik meerdere 
tests moe ten afleggen. Bij de ene test 
bleek ik enorm kreatief te zijn, ter
wijl ik in een andere test naar het 
oordeel van de onderzoeker helemaal 
niet kreatief zou zijn. Als dat in de 
napespreking ter sprake kwam, dan was 
het al gauw: "Aeh, in die andere test 
pakken ze dat helemaal verkeerd 'aan". 

"Zou dit nou de ideale boom zijn?" 

En ook werd de vraag gesteld, of ik weI 
eens las, waarop ik vertelde dat ik 
juist bezig was in het boek "Zen en de 
Kunst van het motoronderhoud". Toen ik 
op de vraag, of ik dat in 'het Neder
lands, dan wel in het ' Engels l~s, stel
de, dat ik de Nederlandse verS1e las, 
gaf de RPD-funktionaris als kommentaar: 
"0, dus u bent wat lui van aard" ! 

wervin, 
I 

Grote bedrijven zetten over het alge
meen geen advertenties, maar betrekken 
nieuw Kader via andere kanalen, via be
drijven, waar men relaties mee onder
houdt, dan weI uit het aanbod van men
sen, dat op eigen initiatief een solli
citatiebrief naar hen stuurt. De klei
nere bedrijven werken veelal via andere 
bedrijven of advertenties, waarin zij 
expliciet , ervaring eisen. 
Voornaamste reden is, dat grote bedrij
v~n weI de mogelijkheden hebben om ie
dere nieuwe medewerker te begeleiden 
in zijn inwerkperiode, voor kleinere 
bedrijven, van zo'n 200 man, is dat 
nauwelijks het geval. 
Ook dit zou verklaren, waarom arbeids
bureaus met name voor akademici weinig 
aanbod hebben en - gezien bovenstaande 
praktijk - ook weinig kunnen doen. 

a rbeidssituatie 
Wat kun je nu eigenlijk als je klaar 
bent met de studie? " 
Die vraag stellen zich veel afgestu
deerde akademici, wanneer in de prak
tijk blijkt, dat 'ze mete en weer aller
lei kursussen - veelal bedrijfsgericht 
of specifiek betrekking hebbend op de 

' materie, waar ze mee werken - moeten 
gaan volgen. 

Jan van Amstel: Als je iets leert, dan 
moet je er iets mee kunnen ' doen. Het 
mag geen hobbyIsme worden. Tenslotte 
studeer je op Kosten van de maatsehap
pij. 

Jan van den Tempel: Ik denk dat het 
heel belangrijk is om die laatste twee 
jaar in de doktoraal-fase duidelijk te 
maken aan de studenten, dat wat ze nu 
doen, gerieht moet zijn op de praktijk 
waar ze later in willen. Hier ligt een 
belangri'jke taak voor de fakulteit! 
Met betrekking tot het vakkenpakket 
moet ge::len, dat dat zo evenwiehtig 
mogelijk wordt samengesteld. Maar of 
dat moet inhouden, dat je je moet spe
cialiseren, dan weI moet streven naar 
een algemeen gericht pakket, daarover 
zou ik geen uitspraak willen doen. 

informatie 
Jan van Amstel: Ik vind weI dat meer 
dan vroeger onderwijsaanbod en arbeids-

_ mankt- op-elkaar afgestemd moe ten wor
den. Het is prima dat er mogelijkheden 
zijn tot het leggen van een brede ba
sis, maar je moet weI z~lf kunnen be
slissen,op grond van informatie, wat 
je gaat doen. Die mogelijkheden zijn 
er weI, maar de informatie ontbreekt, 
ook aan onze fakulteit. ' 
Men moet weten wat er aan de hand is 
op de arbeidsmarkt, wat de konsekwen
ties zijn van een bepaald vakkenpakket. 
Die afstemming in het onderwijs mag 
echter niet ' leiden tot een sehoolsere 
aanpak, en het specifiek gerieht zijn 
op bepaalde beroepen. Afstemming in de
ze zin moet betekenen: informatie ver
schaffen over de arbeidsmarkt en voor
liehting over wat men met een bepaald 
vakkenpakket kan doen. 

Daarvoor is een ,geheel nieuwe aanpak 
nodig. Wie houdt zich bijvoorbeeld op 
dit moment ,bezig met onderzoek naar ar
beidsmarktbeleid? Uit kontakten met het 
arbeidsbureau voor akademici in Den 
Haag blijkt, dat , men eigenlijk nog maar 
weinig zicht heeft op de frikties tus
sen vraag ,en aanbod. Maar ook op klei
nere schaal, universitair en facul
teitsniveau, zou meer gedaan maeten 
worden aan voorliehting, onderzoek 
t.a.v. de arbeidsmarkt. Dat zou o.a. 
kunnen gebeuren in de vorm van gere
gelde voorlichtingsbijeenkomsten; 

Afgezien van de voorlichting over de 
arbeidsmarkt, kun je je afvragen of 
het vakkenpakket in relatie tot de si
tuatie op de arbeidsmarkt doors lag
gevend moet zijn voor de mogelijkheden 
op die arbeidsmarkt. • 
De praktijk toont aan, dat, hoe, je je 
vakkenpakket ook kiest, je als ekonoom 
toch weer een interne bedrijfs- of , 
stafkursus moet gaan volgen. Een ander 

, belangrijk argument voor een wat alge
mener pakket zou kunnen zijn, dat er 
bij de sollicitatie nauwelijks naar de 
samenstelling wordt gekeken. 
Verder is het gemakkelijker om vanuit 
een , basispakket in de praktijk je ver
der te specialiseren, ook al omdat he
lemaal niet ,zeker is , hoe de arbeids
markt er over zeg 5 a 6 jaar uit zal 
zien. 
In deze diskussie OVli'r onderwi'js
en arbeidsmarktbeleid liggennog 
talloze vragen op.en. 
in het volgende nummer van Rostra 
wordt hier ve,rder op ingegaan in een 
gesprek met de hr. Muller ,van het 
plaatsingsbureau aan onze fakulteit 
en in een gesprek met de BWA (bond 
van wetenschappelijke arbeiders)., 

KdB 



SOLLICITEREN ,EEN VAK APART 

Het werkeloosheidsspook waart rond. Een toenemend aantal werkelozen moet terugval

len op de sociale verzekeringen. Dit jaar zullen het er naar verwachting tegen de 

250.000 worden, waarin de afVloeiing via de WAO niet eens meegeteld is. Een zeer 

klein deel van dit leger vormen de hoger geschoolden van de universiteiten en hogere 

beroepsopleidingen, ruim 10.000 volgens CBS-gegevens. In aantal relatief gering, 

maar qua kosten zijn zij niet onbelangrijk. 

In dit artikel richten wij ons op de laatste groep. We voeren een gesprek met twee 

nu al weer enige tijd werkzame ekonomen" de 'en sociaal ekonoom, de ander bedrijfs

ekonoom. We praten over wat er in de laatste fase van de studie gebeurt aan voorbe

reiding op de arbeidssituatie, over brieven sclirijven, sollicitaties, presentatie, 

psychologiese tests en vakkenpakketten. 

wer. 
De voorbereiding op het "werk" is, zo 
blijkt, zeer individueel. Voordat men 
afstudeert, is men ook niet zo bezig 
met de arbeidsmarkt. 

J. van den Tempel: Ik werkte tijdens 
mijn studie al bij een paar organisatie 
bureau's; daardoor voelde ik toen niet 
de noodzaak mij te orienteren op de ar
beidsmarkt. Na mijn afstuderen ben ik 
op advertenties gaan schrijven. En ui
teraard heb ik me laten inschrijven bij 
het Arbeidsbureau, om aanspraak te kun
nen maken op een uitkering volgens de 
R.W.W.-regeling (rijksgroepsregeling 
wet werklozenvoorziening). Automatisch 
sta je dan ingeschreven bij het bureau 
v~~r academici dat onder het directo
raat generaal voor de arbeid in Den 
Haag ressorteert. Als je dan daar een 
profielschets van jezelf opgeeft, dan 
draaien zij dat af langs het aanbod van 
banen. Mijn ervaring is in ieder geval 
dat het aanbod nogal tegenvalt! 

J. van Amstel: Ik heb me ook laten in
sChrijven blj het arbeidsbureau, niet 
zozeer om een uitkering te krijgen -
mijn vrouw werkte -, maar in de hoop, 
dat zij behulpzaam zouden kunnen zijn 
bij het vinden van een baan. Dat bleek 
niet zo te zijn. Mijn ervaring is, dat 
je zelf enorm aktief moet zijn, b'ij het 
zoeken van een baan. In de praktijk 
blijkt, dat de arbeidsbureau's voor 
academici van marginaal belang zijn. De 
meeste kontakten lopen via advertenties 
of door op eigen initiatief bedrijven 
of instellingen aan te schrijven. 
Ook het plaatsingsbureau aan de ekono
mische fakulteit biedt te weinig moge
lijkheden om hulp te geven bij het zoe
ken naar een baan. 

In advertenties, waarin om akademici 
gevraagd wordt, is 'en van de belang
rijkste voorwaarden "ervaring"; iets, 
waarover de meeste afgestudeerden niet 
beschikken. Degenen, die tijdens hun 
studie stage lopen of een part-time 
baan hebben, hebben daardoor een zekere 
voorsprong in de wedloop om de banen. 
Dat het een wedloop is, mag blijken uit 
het feit, dat zowel Jan als Jan meer
dere sollicitatie-procedures hebben 
meegemaakt, waar meer dan 200 akademi
ci in meedraaiden. 

brieven 
De eerste entree v~~r een baan is vaak 
het schrijven van een sollicitatiebrief. 
Veel gehoorde klachten hierover betref- ' 
fen de abominabel slechte stijl en de 
niet direkt ter zake doende informatie. 

Een toch wel pijnlijke bevestiging hier
van is de advertentie, die enkele weken 
geleden in Vrij Nederland stond, waar
in aangeboden werd om sollicitatiebrie
ven voor akademici te schrijven. 

J. van den, Tempel: Ik heb wel een idee 
hoe je een sollicitatiebrief moet schrij
ven, maar ilc zou daarvoor geen koncept 
kunnen geven. In de tijd, dat ik bij 
het organisatiebureau werkte, werden 
dear nogal veel sollicitaties behand
deld voor bedrijven. Daarbij bleek, dat 
de brieven, waarin buiten de strikt 
noodzakelijke informatie over de per soon 
zelf , en zijn studie-achtergrond aller
lei verhalen geschreven werden over 
waarom die baan zo geknipt was v~~r hem/ 
haar, of welke krant zij dan wel lazen, 
zo in de prullebak verdwenen! 

Jan van Amstel: Je probeert je natuur
lijk te verplaatsen in degene, die eko
nomen vraagt. Wat zou hij willen weten 
om tot een juiste keuze te kunnen komen? 
Daarbij probeer je zelf af'te wegen, wat 
wel ,en wat niet belangrijk is om jezelf 
te "verkopen", om juist dat element in 
je brief te leggen, wat mensen nieuws
gierig zal maken. 

Kijk, je moet er terdege rekening mee 
houden, dat je tegenover aanbieders 
staat, die over een zekere deskundig
heid met betrekking tot de selektie 
van personeel beschikken. En je komt 
er als sollicitant in feite blanco; je 
moet je van te voren sterk maken en je 
informeren hoe zo'n sollicitatieproce
dure verloopt. 

referenties 
De indruk bestaat, dat met name voor 
de eerste werkkring referenties minder 
belangrijk zijn. Hoogstens een hoog
leraar, bij wie je kandidaatsassistent 
bent geweest, of waar je de skriptie 
bij hebt geschreven kunnen als referen
tie vermeld worden. 
Het is van be lang om, wanneer je dat 
toch serieus wilt aanpakken, met pas
sende referenties te komen en niet een 
aantal nietszeggende akademici, met 
respektievelijke titels, naar voren te 
"chuiven. 

proefsollieitatie 
Het is helemaal niet zo gek om met die 
proef-sollicitaties al een half jaar 
voordat je afstudeert, te beginnen. Je 
moet je enthousiasme en motivatie voor 
die bepaalde baen niet onder stoelen 

In di t nummer van Rostra st'arten we 
een serie met de titel "WERK". 
Hierin worden achtereenvolgens opge 
nomen: 
-de ervaringen van pasafgestudeerden 

op de arbeidsmarkt 
-de aktiviteiten van het plaatsings
.buro aan onze fakulteit 
-een gesprek met de BWA(bond van 
wetenschappelijke arbeiders) over 
arbeidsmarktbe'leid en onderwijs 

-een afsluitend overzicht van ent-
wikkelingen en visies op onderwijs ,m arbeidsmarkt. 

.. ' 

~yr ~' 
,- "." .. .. 

Jan van den Tempel, bedrijfseconoom, 
29 jaar; ging na zijn afstuderen (1976) 
werken bij de Nederlandse Credietverze
keringsmaatschappij. Zijn doktoraal 
vakkenpakket omvatte als hoofdvakken: 
financiering en externe organisatie. 
De andere vakken waren: interne organi
satie, bedrijfsplanning, bankwezen, 
internationaal economische betrekkingen 
en een scriptie v~~r het yak financie
ring. 

Jan van Amstel, sociaal econoom, 28 
jaar; sinds januari 1978 werkzaam bij 
de stafafdeling financiering gezond
heidszorg, met als taak zowel het ver
richten van onderzoek als het voorbe
reiden van beleid. Hoofdvakken: open
bare financien en ontwikkelingseconomie. 
Verder o,a. sociale economie, zieken
huiswetenschappen, een scriptie over 
schoolgezondheidszorg. 

of banken steken. WeI moet je oppassen 
dat je dat juist niet doet bij die be
drijven of instellingen, waar je een 
test moet afleggen, of waar je later 
nog wilt solliciteren. Je bent dan na
melijk al terecht of ten onrechte in 
een vakje gestopt. Dit geldt met name 
v~~r sollicitaties bij banken/verzeke
ringsmaatschappijen en de overheid. 

Jan van Amstel: In het begin heb ik ook 
een paar keer flink mijn neus gestoten 
omdat mensen met ervaring uiteindelijk 
de voorkeur verdienden. En dan ga je 
jezelf wat beter informeren en je pro
beert duidelijker te omschrijven, wat 
je precies wilt gaan doen; dat is be
langrijk. 

Met een aantal proefsollicitaties kun 
je voor jezelf het beste nagaan, waar 
je op moet lett en bij het solliciteren. 
Welke informatie van belang is om te 
vertellen, je motivering om juist op 
die baan af te gaan, welke vragen je 
kunt verwachten. En ook - en dat wordt 
vaak vergeten - hoe je je het beste 
kunt presenteren tijdens zo'n gesprek. 

9 



ECONOMEH-DISPUUT: 

BlEUW PARD GEKOCHT! 
Al enkele jaren wordt er Van veel kanten op aangedrongen om eidelijk sens sen dis

puutshuts vo·or · ekonomen op te richten.Het gro' te struikelblok was natuurli j k,zoals 

bij aIle universitaire projekten,de financiering. Nu deze laatste hindernis utt de 

we~ is geruimd kan ei~delijk e e realisatie van dit plan doorgang vinden.Voor de fi

nanciering zal een potje gebruikt worden waaruit normaliter allerlei hulpmiddelen 

betaald worden zoals audio-visuele apparatuur.Omdat v~n deze fondsen jarenlang nau

welijks gebruik is gemaakt ontstond er een aardig bedrag,dat nu eindelijk weI een 

bestemming heeft gevonden. 

in stelling 
Het idee van Ben dispuuthuis voor eko

·nomen bestaat eigenlijk al zolang er 
disputen zijn,dus sinds de oprichting 
van het ASC ,dat b.t;~,d~tijds niet 
van gek omen is, ha d oak te maken met de 
toenmalige ' i nstelling van de ekomomie
student. Weini g s ociaal inge steld,veel 
studerend en veel drink end in all e rle i 

·obscure dranklokale~ .Toch zijn er altijd 
a1 weI ekonomen geweest die wel,gezame
lijk,voor Ben dispuut"shuis vo elden,ecn
tar het geringe aantal en financiele 
beso gnes "l i eten de plannen voor wat ZG 

waren. , Het aantal plaatsen 
is zeer bepe rkt en het gaat sl echts om 
~6nhuis,aan de Jodenbreestraat. Het ge
schatte aantal kam e rs bedraagt hier 
ongeveer 70, 

vruchtbaar 
De bedoeling van het dispuuthuis is,de 
ekonomiestuden ten tot elkaar te bren gen 
teneinde elkaar te stimuleren tot een 
vruchtbare studietijd waarbij veel tijd 
in geruimd dient te zijn voor diskussie 
en ontspanning.llet dispuut zal het 001< 

tot zijn taak rekenen de studenten voor 
te. bereiden op hun grote verantwoorde
lijkheid die zij na hun studie~ijd te
genover de maatschappij te dragen hebben 
Een positieve instelling,doch ook kri
lisch ten aanzien van de demokratie waar 
in wij leven behoort daarom tot een ver
eiste. 
Omdat de plannen al in een vergcvorderd 
stadium zijn,zou ik eenieder die belang
stelling heeft voor een eventuele toe
komstige studietijd in dit dispuut wil
len uitnodigen schriftelijk te reflec
teren op deze uitnodiging,ten einde een 
lijst van gegadigden te kunnen opstel
len,waarbij snelle reflectanten op een 
voorkeursbehandeling kunnen re~enen. 

spoed 

5chrijf dus. zo spoedig mogelijk,uiter
lijk 31 maart,een ·kort briefje waarin 
behalve naam en ad res en collegekaart
nummer oOK een korte motivaring waarom 
je voor een plaats in het dispuuthius 
voel t naar: 

10 

Drs. G.v.Celder (studieadvi
seur) 

Jodenbreestraat 23,kr. 2150 
Amsterdam. 

In de loop van de maand krijg je dan 
van mij verdere informatie. Het ligt in 
de bedoeling begin mei dan sen kennis
makings-week-end" te organiseren,maar 
hierover krijg Je.dan oak bericht. het dispuuthuis 

Bert van Gelder. 

COLLECt' VAN I3FSTUUR 

Verzuc:ke bij beall1 woordillg datum 01 lIIl""m'T 

",an deu brief re ~'I!'mel<lt'n . 

Universiteit van Amsterdam 
Maagdellhuis. Spui 21, Icleroon 525 2725 of 525 <) 1.11 

Aan de heer B. van Gelder, 
Jodenbreestraat 23,kr. 2150, 
Amsterdam. 

AMSTERDAM, 

Nr. 394006 

Ie; januari 1978 

Sijl.ge(n): 

Geachte heer van Gelder, 

Naar aanleiding van uw brief d.d. 20 januari delen 
wij u mede, dat wij voorlopig akkoord gaan met de 
aankoop van het pand aan de Jodenbreestraat, met als 
be stemming een dispuutshuis voor de economische fa
culteit. 
Wij willen u ui tnodigen ons u·w defini tieve voorstel 
spoedig te doen toekomen, teneinde de aankoop te re
aliseren. 

mr A.J.I. van Dam 
secretaris van de 
universit~it 

Hoogachtend, 
het college van bestuur, 

mr G.J.P. Cammelbeeck 
vooT.zitter 
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LANDBCOOPERATIESNU 
De redactie van Rostra vroeg mij, mijn conclusies in eell door 
mij geschreven brochure over de ontstaansgronden van de land
bouwcooperatie (zie ook januarinummer Rostra) te willen door
trekken naar de huidige ontwikkelingen in de landbouwcoopera
ties. 
In verband daarmee zullen thans, wat summier, drie vragen wor. 
den beantwoord: 1. Hoet staat het met de concentratie in het 

landbouwcooperatiewezen 
2. Vloeien uit de grote omvang der cooperatie

ve ondernemingen spanningen tussen hen ~n 
hun leden voort ? 

3. Passen de cooperatieB nog steeds in een 
"kapitalistische" ekonomische orde. 

concentrat ie 
De concentratie. In de peri ode 
1949-1977. Het aantal coopera
tieve groenten- en fruitvei
lingen lie~ in deze jaren te
rug van 169 op 59. Het aantal 
cooperatieve zuivelverenigingen 
van 416 op 49. Er bestaan echter 
nog 155 cooperatief geexploi
teerde zuivelfabrieken (be
drijven): meermalen zijn bij 
fusies verschillende fabrieken 
in een cooperatie ondergebracht. 
Bij de cooperatieve suiker- en 
aardappelmeelindustrie hebben 
de fusies tot de unieke situ
atie geleid, dat de daaruit 
ontstane Suiker Unie en Avebe 
de enige landelijke primaire 
cooperatieve verenigingen zijn: 
de suikerbietentelers respek
tievelijk de telers van fa
brieksaardappelen zijn daarbij 
rechtstreeks aangesloten. De 
bijna 20 cooperatieve vereni
gingen die in 1949 in totaal 
in de desbetreffende industrie
takken bestonden zijn dus te
ruggebracht tot twee. De Sui
ker Unie exploiteert thans 6, 
de Avebe 10 fabrieken. ,'fat 
de secundaire, de top-coope
ratiesbetreft, waarbij slechts 
cooperatieve verenigingen zijn 
aangesloten, hiervan twee voor
beelden. De Cooperatieve Cen
trale ~laiffeisenbank te Utrecht 
en de Cooperatieve Centrale 
Boerenleenbank te Utrecht fu
·seerdCn in 1972 tot de Rabo
bank. Gemetennaar balanstotaal 
is deze organisatie thans de 
tweede bank in Nederland. 
Eveneens in 1972 ontstond de 
Cebeco-Handelsraad, waarin de 
neutrale en de katholieke cen
trale aan- en afzetorganisaties 
op agrarisch gebi~d w~rc:.en ver
enigd. Deze organ~sat~e heeft 
thans een omzet van bijna mjf 
milliard gulden. .. . 
Bij de landbouwcooperat~~s 
blijkt na 1949 fors te z~Jn 
gecentraliseerd, geconcen
treerd en gefusioneerd. 

demo 
Vraag 2: Leidt de grote co ope
ratie tot spanningen tUGsen 
haar enhaar leden? Eigenlijk 
zou ik hier al moeten zeggen: 
"Hier stock ich schon! Wer 
hilft mir weiter fort?" De 

kwestie is namelijk, dat hier
over weinig hards, weinig con-
creecs bekenQ is, in cijfers 
uitgedrukt. 
Uitgaande van ervaringen, in
formaties, indrukken en lec
tuur kan echter wel gezegd, 
dat er in een aantal gevalllen 
een zekere spanning aanwezig 
is. 
Jonge, pas beginnende boeren 
staan soms voor grote finan
cieringsmoeilijkheden. fiat 
eist de cooperatie echter van 
hem bij toetreding (meestal) ? 
~at een deel van de hen toeko
mende winst wordt geboekt op 
hun rekening leden-kapitaal en 
dus, zij het niet permanent, 
aan hun bedrijf \"1ordt cnttrok
ken. 
Een tweede bron van spanning: 
de. onoverzichtelijkn.eid van de 
grote en de top-cooperaties 
vcor de individuele boer, ge
paard gaande met een geringe 
invloed van hem in zijn coope
ratie. l'Aen kan dit meermalen 
lezen. Het is echter zeer de 
vraag, of alle boeren en tui
ders dat zo voelen. De grote 
meerderheid van hen heeft ver
trouwen in de leiding van hun 
cooperaties en maalct daar geen 
groot probleem van. 
Daartoe draagt ongetwijfeld bij 
dat de cooperaties om aan deze 
bezwaren, voorzover ze bestaan, 
tegemoet te komen, veel doen 
aan "herstrukturering". Zij 
brengen veranderingen in hun 
interne organisatie aan met het 
doel, de leden beter te bereiken, 
te informeren en meer te be
trekken bij de voorbereiding 
van de besluitvorming. Blijk
baar niet zonder succes. 
Een derde bron van spanning 
vloeit tenslotte voort uit het 
door leden wel gevoelde gebrek 
aan opleiding voor het richtige 
vervullen van bestuursfuncties. 
Lang niet door allen: veel le
den hebben geen bestuursambi
ties. Voorzover ze die wel heb
ben bieden de cooperaties -ook 
in hun eigen belang- de gele
genheid om via speciale cur
sussen in het genoemde tekort 
te voorzien en de bestuurlijke 
deskundigheid te vergroten. 
Verschillende vraggstukken wor
den daarbij soms diepgaand be
handeld. 

Prof. van Stuyvenberg 

Samenvattend. Naar mijn mening 
valt het met de spanningen (hoe
wel bepaald ni~t afwezig) nog 
wel mee. Het aantal boeren.en 
tuinders dat er zich door laat 
weerhouden, lid van een coope
ratie te worden,zal niet groot 
zijn. 

Hij ploegde voort,de kleine boer 
Het geld gaat naar zijn grate broer 

kapitalisme 
Tenslotte: p~sen de cooperaties 
van agrarische producenten nog 
in onze "kapitalistische" sa
menleving? De abtiviteitsont
plooiIng en de bloei van de 
landbouwcooperaties geven op 
deze vraag een afdoende ant
woord -waarbij ik het karakter 
van onze economische orde en 
de vraag, of deze nog wel ka
pitalistisch kan worden ge
noemd, maar in hei midden zal 
laten-. De cooperaties zijn 
vitale instellingeri. De grote 
meerderheid van de boeren en 
tuinders treedt vrijw:Lllig toe 
en beschouwt de cooperaties 
als instrumenten in eigen han
den, nog steeds onmisbaQr om 
bij de aanwezige marktstruc
turen als tegenwicht te funge
r~n. Misschien minder daadwer
kelijk dan voorheen (mede dank
zij hun cooperaties zijn acu~e 
nbodsituaties op de markten 
verdwenen) maar dan toch in 
ieder geval potentieel, als af
weermiddel tegen een mogelijke 
bedreiging van hun marktposi
tie. 

Dr.J .H. van Stuijvenberg 
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.BERPROGRAMMERINO. 
Zoals iedereen weet, gaat bij 
ons het volgend jaar voor het 
eerst de · geherprogrammeerde pro
pedeuse draaien. Pais mag dan 

." ~"oor zichzelf een jaar. uitstel 
hebben gereserveerd, de econo
mische faculteit gaat gewoon 
door met herprogrammeren. 

Om nu te komen tot een verbeterd 
programma wordt nu het huidige 
onderwijs geevalueerd. Want met 
de herprogrammering krijgt de 
heie propedeuse een opknapb~urt. 
De problemen die door de jaren 
he en nooit goed zijn 6pgelost, 
door gebrek aan besluitvaardig
heid, worden nu eens goed beke
ken. Als onderdeel van de evalu
atie hebben een aantal prop.stu
denten hun kritieken op papier 
gezet. Het gaat vooral om punten 
die "al jar~n spelen. Het werk
groeponderwijs, een b~on van ver- · 
veling voor de aanwezige studen
ten. Het rendement is laag en 
~et verschil met pleno's vaak 
moeilijk te onderscheiden. Stu
denten moe ten een groot deel van 
de tijd aan het overschrijven 
van sommen besteden. (Het uit
del~ van uitwerkingen lijkt wat 
dat be~rett een verbetering). De 
stot wordt mooi voorgekauwt door 
de docent, wat pasiviteit bevor
derd. 

integratie 
Van de roemruchte integratie van 
Macro en Micro komt ook weinig 
terec~t. Uit een "enqu3te die 
eind november is geho~n blijkt 
dat de meeste studenten geen ver- ' 
band tussen de beide vakl<en zien. 
Bove·ndien ontbreekt bij de meest 
aktuele studie die er is, iedere 
aktualiteit. Nog nboit is er een 
krant gebruikt, Hofstra is al
tijd onbesproken gebleven. AI
leen bij externe organisatie is 
er aandacht yoor de "buitenwe
reld" geweest. Dat yak werd, 
door de eerder genoemde enqu3te 

"dan ook positief gewaardeerd. 
Ook over de statistiekboeken 
spreekt de enquete duidelijke 
taal: totaal ongeschikt. 
Tenslotte het programma in de 
e~rste weken. Dat is te vol, stu
denten blijken d~t niet bij te 
kunnen houden.Het is, gezien het 
overladen programma in de eerste 
weken, dan ook geen wonder dat 
van de studenten die op komen 
dag~n voor hun tentamen de helft 
zakt. En dan hebben we het nog 
riiet eens gehad over de studen
ten die het al niet meer zagen 
zitten voordat ~et tentamen be
gon. 

merites 
Het blijkt dus dat de herprogram
mering een vergaarbak voor aIle 
kritieken is, die atgelopen ja"
r,n al eerder gekonstateerd zijn. 
Hieruit blijkt duidelijk, hoe 
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,PROPEDEUSE 
een continue beoordeling en bij
stelling op bet onderwijs achter
~egen gelaten wordt. AIleen nu 
de wetgever ons dwingt te evalu
eren, wordt bet onderwijs eens 
echt op zijn merites beoordeeld. 
Dit neemt niet weg, dat zo een 
permanente eva·luatiestruktuur 
nodig blijf en dat er aan ge_ 
werkt moet wordeti. 

Ook bier ligt nog een taak voor 
studenten die hun onderwijs wil
len verbeteren. 

Dat hier daadwerkelijk aan ge
werkt wordt blijkt uit bet feit 
dat nog een tweetal andere pro
pedeuse studenten, hun kritiek 
op papier hebben gezet (zie el
ders in Rostra). Met deze kri
tiek moet rekening worden gebou
den, met of zonder herprogram
mering. Illustratief is dat de 
kritiek op belangrijke punten 
overeen stemt met de eerder ge
noemde. 

nota studieverbetering 
Als je de kritiek van afgelopen 
jaren overziet, zoals die b.v. 
in de studieinhoudsnota van de 
A.G.E. is verzameld dan zijn er 
dingen die in ieder geval moe ten 
ver&nderen. 
- Er moet een algemene inleiding 

komen waarin ' een goede afspie
geling wordt gegeven van wat 
de studie verder inhoudt. 

- Dit tou voorlopig resulteren 
in een integratie van Macro en 
Micr~ tot 66n vak, met 66n 
boek en 66n docent per werk
groep. 

- Bij bedrijfs, zou kostenkalku
latie (zeker in zijn huidige 
vorm) niet gebandhaafd moe ten 
worden in de algemene inlei
ding. 

- Me~r aandacht voor aktualiteit. 
~ Het ~etten .0P mondelinge en 

schrittelijke uitdrukkingsvaar
digheid. 

Deze kritieken vertonen veel 
punten van overeenkomst met de 
door de huidige porp. studenten 
geformuleerde krftiek. 

Het groepje propedeuse studenten 
blijft doorgaan om Yerbeteringen 
in het propedeuse· programma voor te 
stellen en probeert aan hun eise~ 
kracht bij te zetten door h·et ver
wijzen naar enqutes e.d. We zijn 
bezig om suggesties te doen om de 
knelpunten op te lossen. Hoewel je 
van studenten natuurlijk ge"en kom
pleet programma kan en mag verwach
ten en we bovendien geen taken van 
docenten hoeven over te nemen, willen 
we naast kritiek toch ook alterna
tieven aangeven. 

Het propedeuse groepje komt hier~ 
voor elke d9nderdagmiddag om vier 
uur bijelkaar (kamer 2163) om dit 
soort zaken door te spreken. 
Natuurlijk is na deze berprogram
roe ring het programma niet ideaal. 
Ook volgende jaren zal het nodig 
blijven, op te komen voor verbete
ringen. Het blijft dus noodzakelijk 
dat .valuatie veel meer jaarlijkse 
regel i.p.v. wettelijke geeiste 
uitzondering wordt. 

Coen Teulings. 

Wij, twee propedeuse-studenten 
vinden de studie ekonomie niet 
zo leuk, en stellen de volgende 
veranderingen voor: 

- Het 'meer' betrekken van de 
aktualiteit in de werkgroepen 
en hoorkolleges: desnoods 'met 
de krant in de hand'. 

- Het minder betuttelen van de 
student door de docenten zoals 
bijv. de vakgroep Statistiek 
die de uitwerkingen van de op
gaven niet op tijd heeft wil
len geven, daar zij dat j~is
ter acht voor de student. 
Meer voorbeelden zijn te noe
men. 

- De student meer zelfstandig
he·id geven · in het bestuderen 
van de stof en het volgen van 
kolleges. (Zonder de konstan
te dreiging met lage slagings
percentages door de docenten) . 

- Openheid geven over de inhoud 
en de opbouw van de tentamens. 

- Openheid geven na de tentcrrens . 
en het behandelen van de ten
tamens. (Van j e fouten Jeer j e 
het meest) . 

- De werkgroepen die op het ogen
blik kleine hoorkolleges zijn 
verlevendigen door meer kon
takten tussen student en docent 
(De wil van de student moet 
hier zeker aanwezig zijn). 

- Meer aandacht schenken aan de 
kosten en de inhoud van de te 
bestuderen literatuur. Niet OP " 
het laatste moment een syllabus 
in elkaar draaien met gemiddeld 
twee fouten per bladzijd,e en de 
extra kosten van het partikulie
re drukkenverhalen op de stu
dent (Mikro; Odink en Schoorl)" 

- Verbalisering van de studie, 
die herhaaldelijk dreigt te 
verzanden in het domweg toepas
sen van wiskundige trukjes 
(b.v. kostenkalkulatie, konsu
menten- en · producentenge.drag, 
statistiek) . 

- Het vereenvoudigen van \het taal
gebruik buiten de vaktermen om 
(vooral in de hoorkolleges) . 

Wij hopen hierbij een positieve 
bijdrage te hebben geleverd aan 
de ontwikkeling van de studie 
Ekonomie. 

eyriel Reestman 
Rene Scholte 



rotld/ait clemad • • ben sanders 
"Geen studentenvertegenwoordigers in 

de vakgroepen" dat was de belangrijkste 

uitspraak van de Faculteitsraadvergade

ring van 20 februari j.l. in de discussie 

over welke studenten er in de vakgroepen 

moesten worden toegelaten. WeI werd de 

mogelijkheid gecreeerd voor een aantal 

~tudenten die zich voorbereiden op een 

doctoraal groat tentamen om a tit:re 

personnel deel te nemen aan de beraad

slagingen van de vakgroepen. 

In de weken voorafgaand aan de F.R.

vergadering v.2o-2, had een commissie 

zich gebogen over het vraagstuk 

"studenten in de vakgroepen". Binnen 

bij aIleen studenten die een kandidaats

tentamen hebben gedaan voor een yak 

van de desbetreffende vakgroep verkozen 

kunnen worden. De vertegenw60rdiging 

van aIle studenten middels algemene 

verkiezingen was en is voor de Aktiegroep 

het uitgangspunt bij de discussie over 

studenten in de vakgroepen. De toelichting 

op het Aktiegroepvoorstel stelt het als 

voIgt: "Zonder zo'n vertegenwoordiging 

bestaat er geen earantie dat de studenten

inbreng gebaseerd zal zijn op evaluatie 

van en ideeen over (verbetering van) 

het onderwijs door studenten in de 

verschillende fasen". {dat is tenminste hoe de Aktiegroep 

die cie was men niet tot overeenstemming 

kunnen komen. De cie legde de raad twee 

Het zijn de vakgroepen die verantwoordelijk denkt over universitaire democratie). 

zijn voor het opstellen van de onderwijs-

voorstellen \roor. Eenvan de huidige en een en onderzoeksptogramma's en die belast 

\an de gewezen facul teitsdecaan, prof. zijn met de uitvoering van die programma's. 

Verburg + prof.Ankum, waarvan de kern Onder studenten bestaat de nodige kritiek 

was, dat aIleen studenten doie z~ch op het huidige onderwijsprogracuna (zie 

voorbereiden op 'n doctoraal groot o.a. het herstructureringsrapport) en 

tentamen lid kunnen zijn van het bestaan ook ideeen ' over mogelijke 

vakgroepbestuur, voor zover ze daartoe verbeteringen van het onderwijs (zie 

worden aangewezen door hun mede doetoraal- een nota studieverbetering van de 

groot studenten. Ak~iegroep). Zeker nu in het kader van 

de herstrueturering het onderwijs opnieuw 

vertegen~oordigers 

Daartegenover lag een voorstel van de 

Aktiegroep, waarin was vastgelegd dat 

aIle studenten kunnen meebeslissen over 

hun vertegenwoordigers in de vakgroep, 

middels algemene verkiezingen, maar waar-

geevalueerd moet worden en nieuwe 

onderwijsprogramma's moeten worden 

vastgesteld is het van essentieel 

belang dat vertegenwoordigers van de 

mee.st direct betrokkenen, de studenten, 

mee kunnen denken en beslissen in de 

vakgroepen over de onderwijsprogramma's 

UNIVF.RSITEIT VAN AMSTf~DAH Oijlilge II bij de be~luitenl ijst van de openbare 
_____ v~,~ildering 'y.d.Fac.raild dd. 2,0-2-1978. 

FAC.OER ECON.WETENSCHAPPEN 

Amsterdam, februari t978. 

"Oe Faculteitsraad van de Faculteit der Economische Wetenschilppen 
aan ae Univcrsiteit van Amsterdam. , In vergadering bijeen op 
20 februar i 1978 cverwegende, i nzake de Neutronenbom, dat: 

a) een groct maatschappelijk belang Is gemoeld met een 
beslisslng over de Neutronen-bom 

b) het vrijwel algemeen aanvaarde standpunt van de leden van 
de Faculteit tot uitdrukking komt In de ondertekening van 
de petitie "stop de N-Bom" 

c) het neutronenwapen een gevaarl iJk en onmense.1 ijk karakter 
heeft 

Besluit: 

- zlch ult te spreken tegen de N-Bom 

- en d i t ter kenn I 5 te brengen van het Co 11 ege van Bes tuur van 
de Universiteit van Amsterdam, de Hinister-President Van Agt 
en de secretarls generaal van de NAVO ~uns. 

en gaat ,over tot de orde van de dag." 

/ 

eoneessies 
Oat heE voorstel v.d; Aktiegroep 

waarin een aantal duidelijke eoncessies 

aan de P.v.d.E. waren opgenomen niet 

door de raad werd overgenomen is bovenal 

het resultaat van het optreden van de 

P.v.d.E'er prof.Klant. Van de rechtse 

staf op onze faculteit, samengebald 

in de E.F.B., weten we niet beter dan 

dat ze zich met hand en tand zullen 

verzetten tegen iedere invloed van 

studenten op de vaststelling van de 

onderwijsprogramma's. De P.v.d.E. 

daarentegen had zowel in haar ver

kiezingsprogramma als in eerdere 

voorstellen aan de raad als uitgangs

punt genomen dat er vertegenwoordigers 

van studenten in de vakgroepen moesten 

komen. Over wie of wat Prof.Klant van 

gedachten heeft doen veranderen, valt 

slechts te speculeren. In de raads

vergadering sprak hij zich in ieder 

geval samen met de E.F.B. uit tegen 

verdere democratisering van onze 

faculteit. 

Oat ook de studentenvertegenwoordiger 

in werkgroepen Cees ten Broek zich 

uitsprak tegen studentenvertegenwoor

digers in de vakgroepen zal menigeen 

verbazen. ~1aar wie deze adviseur van 

het VVD-kagerlid Jacobse wat vaker 

heeft meegemaakt in de faculteitsraad, 

zal weten 'dat zijn politieke ambities 

hem beletten zich te stellen achter 

de wensen van de studenten aan onze 

faculteit. 

Betekent dit faculteitsraadbesluit nu 

dat we onze verlangens maar moe ten 

verge ten? Ik dacht het niet. Ais we 

bedenken dat 3 vooruitstrevende ver-

vervolg op pag. 10 in het 
verkiezingsgedeelte. 
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Hartelijk dank vocr da ult vo~rlge aandach t die Uw mede

werker Nico de Beer aen Echte Econ om ie heeft willen Ichenkana 

De heer de Bee r vergis t zich inderd8~d 815 h1j msent dat 

Echte Econom1e e6n overstB~ near 05 '70 vDorbero1dt. Hiar is 

geen sprake van . De in Echt~ Econo~ie ontwikks}de economisch -

00 i t1eke"denkbeelden p~S8en vo l lodtg jn de visia v~n de 

Port1j van dB Arbe 1d op de gawonste economlschs en meot

schappel1jke ontwikk911ng. n mege in clit verb nd nog wi j z n 

op mi jn bijdrage aan de Conferent i e van de WBS over baleid 

~mtrent tBchn1 sche ontwikkal!ng. 

Mijn opma rklngen over het o~d erwij. np de mtddelba ra school 

is oak n1at sehGel be~r9pen. H~t g~at erom dat op de e ca

ncmische faculta iten en bij hat NI VRA e co nomie vaak op een 

e r g oud e r wetse an boekhoudkund1 ge men i e r wa r t gega ven. 

De mod elmet lge methode ontourdt in die sectoren v8ak 1n 

,hat oplossen va n vergeliJklngen on hot meken va~ so mman. 

In dit opzi c ht i s de s ituatie blj HAVa en VWO vaek vael gun

stiger . De vernleu wlng dis z lch a l daer heeft voorgedaen. sor

teert slec hts met grote vertragln g effec t op de unlversiteit. 

W.llich t komt hie rin verandnrlng doo r hat op radon van de 

nieuwe Min1 s t er van Ondarwija. de U walbekande Dr A.Pais. 

Tenslott e ken i ~ made namans Bonteba l, mededelen dat 1n .an 

vftn de volgande d ru kk an In bovenstaonde geest op de beapre 

king VBn Nico do Beer zal worden 1ngegaan. 

In Rostra 58. stond een bespreking Van 
het laatste boek van de hand van Prof. 
Dr. A.HoertJe:"Echte Economie",door on
ze geachte redaktrice Noor de 8ruin. 

Wij konden ons laatstelijk verheugen 
in een reaktie van de schrijver dezes. 
Deze reaktie vindt u nevenstaand.Dm
dat de redaktie het laatste woord meent 
te moeten hebben voIgt hieronder .onze 
reaktie. 
Nog even ter uw~r i nformatie: 
De Heer Hoertje resideert tegenwoordig 
op de Oude z ijds Achterburgwal~ O verdag 
is hij op de Juridische rakulteit werk
zaam in de vakgroep Economis.!n zijn 
schrijven aan ons verbastert hij de 
naam van onze redaktrice Ncar de Bruin 
tot Nico de Reer . Dns inziens Ben on sma
kelijke flauwe grap . De namen van de re
daktie staan toch overduidelijk ver
meld. Oovendien is de ·brief gericht aan 
Rostra Economica;dit fakulteitsblad i s 
al ruim ti en jaar opgeheven.~laar goed, 
IJI8 zullsn maar aannementdat hel niet 
willen vol gen van veranderin-gen niet 
kwaadwillend bedoeld is. 
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Hoogachtend . 

(uL!.Lu- · / 
A.H ee rt je 1 '1.. 

r~aar nu terzake . He t bewuste artikel uit 
Hostra 58 be gint me t eentl g rap" die flo er
tje uithaald~ door naar een funk tie do
cent e l<unomie aan een social!!! akademie 
te solliciteren.In de scllicitatiebrief 
gcbruikte 8ontebal(=Hoertje)onzin-marx
istiese argumenton. Het artikel vermeldt 
verder dal hij op grond hiervan werd aan
genomen • . Jammer dat Heer Hoertj~ in zijn 
brief deze Uonjuistheid" niet even recht
zet. In zijn " benoemin gsb rief" wordt hij 
namelijk uitgenodigd in het kader van 
zi jn nieuwe baan een eerste kollege op 
Koninginnedag te komen geven en wel op 
het bordes van de I\kademie.Flaar goed, 
deze "prima graptl is verdeI' niet zo be

langrijk,alleen zoU er uit opgemaa~t . 
kunnen worden wat de echte mentaI1tc1t 
van deze IIjournalist li i s . 
Als in het artikel van Rostra de sugges
tie wordt geponeerd dat Hoertje zijn 
tweede stap naar DS'70 voorbreidt,is 
dat niet voar niets en wordt dati met ar
gumenten omkleed.Als Hoertje hier zon-' 
der tegenargument aIleen stelt dat zijn 
denkbeelden passen in de visie van de 

PvdA,zegt dat o.i. alleen maar wat over 
de denkbeelden van sommige PvdA-okono
men,waarvan HOBrtJA een "prima" voor
beeld is.En ondanks alle verschillende 
m~ningen in deze partij kan men toch 
niet stellen dat de gehele partij de 
opvattin gen van Hoertje onderschrijft. 
iets ·wat ook blijkt uit de vele prob1.e
men die rezen bij zijn aanvraag van 
lidmaatschap. 
Hoertje,en in zekere mate ook van den 
Doe1 hebben een aan ta l U vreemde" stand
puntan over de ekonomie en de weten
schap daarvan . Althans vreemd vaal.' zich 
links noemenden ,n iet vaal.' 05'70-ers. 
De kritiek op Iloertje ",erd in het arti
kel duidelijk gemaak t aa n de hand van 
zijn opvattingen over aktiegroepen 
en/of r adikal en . De milieu-ak tiegroepen 
zouden tI te vaak An Clnnodig bedrijven 
aanvallen u • 

"bedriif" 
Je vraa g is :wat zijn bedrijven?Vallen 
aktiegroepen in bedrijven of vakbonds
afdelin gen in bedrijven hun bedrijf aan 
als ze pleiten vaor veilige en schone 
produktie-methoden?Vallen arbeiders 
"het bedrijf" aan als ze zichzelf wil

. l en beschermen tegen enkel op winst ge-

, 

richte,gevaarlijk e produk tie-methoden? . 
" Het bedrijf" bestoat niet.ln cen bedr1Jf 
werken a rbeiders en beslissen kapita
listen of hun manaQers,om hp.t maar eens 
klossiek uit Le drukken.Jn het artikel 
"'erd da n Dok inge t)aan op de theorie van 
Iloertje OVGr de managers. 
Ilet zou in de 11uidige ,mod erm' ti jd 
niet meer be l anorijk zijn wie ar b e~ 
slist . De manage; zou tegenstellingen 
muct on -overbruggen, kompromissen sluiten. 
Flaar juist in deze mod e rne tijden blijkt 
dal managers niet s to overbruggen ha bben, 
in tegendeel,bij bedrijfssluitingen vlie
gon ze er even hard uit als de andere 
werkn eme rs.Ho t ekonomies doel van een 
bedr ijf (winst,macht ,marktaandeel, vul 
maar in) komt,ingeval van bv. milieuver
vu iling ,in strijd met het maatschappe · 
l ijke dce l van van de produktie(werk, 
goede ren). Oe ze (kapitalistiese) tegen
stelling,zo weten vele vakbandsafdelina
en,zijn nieL door fl exibole managers te 
overbruggen(zel fs niet als het vrouwen 
zijn). 
In het slot van de brief van Hoertje 
wordt ook de Ileer Pais aangep.:ezen. Hij 
·zou de vernieullJing op de universiteiten 
moe Lon stimuleron. Nu,daar hebben we op 
onze fakulteit de nodige er:varingen mee. 
Juist Pais heeft in ons studieprogramma 
altijd het neo-klassieke,het modelmati
ge, centraal gesteld. 
Syllabi van Pais, die we nu nog gebrui
ken lijken weI bestemd La zijn voar de 
Wiskunde-fakulteit.fJe laatste daad van 
Pais voor hij onze fakulteit verliet 
was een boek in het kandidaats-pragram
ma · te schrappen,dat en i gsz inds te gemoet 
I<wam aan de wan sen van de studenten. 
Oit Dverigens zondaI' enig serieus o ver: 
legmet de studenten en zonder daarvoor 
ook de verpli chte procedure via de on
derwijscommissie te volgen.Dc Fakulteits 
raad heeft Pais hiervoor een o ffici61 e 
reprimande uitgedeeld. 

vvd of ds',O? 
Is het vreemd dat in hat artil<el in ;:~ s

tra Hoertje's opvattingen werden vergro
leken met, DS'70-standpuntenlwellicht al
leen omdat we misschien beter de VVD 
had den kunnen vermelden i.p.v. DS '7D. 

prosit, . 
de redakti-e. 


